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CU OCAZIA SÃRBÃTORILOR DE IARNÃ VÃ ADRESÃM CELE MAI
CALDE URÃRI DE BINE. VÃ DORIM UN AN NOU MARCAT CU

REALIZÃRI, PACE, BUNÃSTARE ªI IUBIRE. SÃRBÃTORI FERICITE!
CONDUCEREA R.A.A.D.P.F.L.CRAIOVA.

Fie ca anul 2019 sã vã aducã speranþa unui nou început ºi
înþelepciunea necesarã pentru a aprecia micile bucurii ale vieþii!

Un nou an cãlãuzit de iubire ºi încredere! La mulþi ani!

Director executiv Direcþia pentru Agriculturã a Judeþului Dolj,
Ing. Adrian POPA
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2018: Anul unei crize a solidaritãþii noastre!2018: Anul unei crize a solidaritãþii noastre!2018: Anul unei crize a solidaritãþii noastre!2018: Anul unei crize a solidaritãþii noastre!2018: Anul unei crize a solidaritãþii noastre!
Se duce lin, acompaniat de aura inefa-

bilã a Crãciunului, anul 2018. Ne vesteº-
te deja calendarul. Un an nu ca toþi anii,
ci unul cu încãrcãtura lui istoricã imen-
sã, simbolicã, în care am celebrat împre-
unã Centenarul Marii Uniri, evocând, în-
tre altele, atâtea ºi atâtea pilde nemuritoa-
re, precum cea a Reginei Maria, care îºi
purta simplitatea în inimã, iar fastul pe
veºtminte ºi nu cunoºtea inhibarea când
spunea „poporul meu”. Suverana care îl
încântase pe Marcel Proust îºi dezvãluia
dinþii superbi, mereu pentru a râde, înve-
selindu-i pe toþi: cãci nimeni nu ºtia sã
râdã ca Regina, încât în anumite ocazii
oficiale cei din anturaj o implorau: don’t
be funny (fi-þi mai sobrã Majestate). To-
nice amintiri. Poate – depresivi –am re-
sinþit în 2018, ca rareori în alþi ani, o cri-
zã acutã ºi temãtoare de solidaritate. Na-
þionalã. Semn cã tot mai firave afinitãþi
ne leagã, în multe împrejurãri. Sã nu ui-
tãm cã nouã europarlamentari români au
votat în Parlamentul European o rezolu-
þie împotriva þãrii lor, încât mare lucru
nu mai e de spus. Deºi toþi suntem ro-

mâni, buni sau rãi, de dreapta sau de stân-
ga, sãraci sau bogaþi, mai mult sau mai
puþin oneºti ºi cum vom mai fi. Þara pare,
nu rareori, o confederaþie de grupãri, de-
loc suspecte, dar organic incapabile sã
se suporte reciproc. Care mai de care mai
þanþoºe, mai exclusiviste ºi mai efemere.
Ce vreþi dovadã mai plauzibilã: am înce-
put anul într-o gâlceavã groteascã, pro-
vocatã de o decizie a guvernului, ºi îl în-
cheiem tot într-o exaltare similarã, fieca-
re tabãrã rãmânând pe propriile poziþii,
cu o fermã ºi invulnerabilã exasperare.
Nici nu mai ºtii cine iubeºte singurãtatea
plaiului apolitic. Constantin Noica, citat de
Andrei Pleºu, spunea undeva cã ne uneºte
ceea ce ne lipseºte: sãrãcia ºi nevoile ºi
neamul. Dar mai greºea ºi Constantin
Noica, poate ºi pentru cã îºi greºise gene-
raþia. Ultimile file de calendar ale obositu-
lui an 2018 ne fac totuºi sã tresãrim. ªi sã
privim retrospectiv. Dacã putem. Nu a fost
totuºi un an rãu, în plan economic, în pri-
mul rând. Dimpotrivã. ªi nu mai detaliem.
Sigur, nu s-a produs niciun miracol, deºi
privind statisticile, în privinþa producþiei de

cereale (peste 30 milioane de tone) putem
vorbi chiar de un miracol. Apoi, a existat
o bunã absorbþie a fondurilor europene în
agriculturã. Mai bunã ca niciodatã. ªi Dol-
jul se regãseºte în aceastã stare de lucruri.
Apoi tot la Dolj s-au mai pus niºte cãrã-
mizi la ceea ce numim identitate culturalã,
singura specie de identitate care nu eºuea-
zã în exclusivism, aroganþã, izolare. 2018
se duce aºadar, petrecut de melancoliile
noastre. Fiind o naþie epicã, liricã, drama-
ticã, dispusã la confesiuni, lamentaþie,
memoralisticã, ne vãietãm mai tot timpul.
ªi uneori pe bunã dreptate. Stãm prost cu
autostrãzile, cu ºcolile, cu spitalele, deºi la
Clinica de Cardiologie din cadrul Spitalu-
lui Judeþean de Urgenþã Craiova s-a înre-
gistrat un eveniment de referinþã, prin sal-
varea unui om, despre care s-a vorbit, ºi
a altor zeci, despre care nu s-a mai vor-
bit. Bun, sã continuãm. Stãm prost cu
prestaþia politicã a guvernului, a opozi-
þiei, cu rigoarea profesionalã a jurnaliºti-
lor etc. Dar toate aceste deziderate pot
deveni împliniri „dacã sufletul rãmâne,
cel mai mare dintre toate”, cum sunã

versurile unui colind superb, în interpre-
tarea Tatianei Stepa, publicat ºi pe site-ul
cotidianului nostru. Ne întrebãm cu toþii
ce urmeazã ºi e greu de ºtiut. România
preia cu 1 ianuarie preºedinþia rotativã a
Consiliului Uniunii Europene, într-un
moment cu destule incertitudini care pla-
neazã. O bancã danezã de investiþii, Saxo
Bank, enunþã câteva scenarii ºoc pentru
economia mondialã, previzionând cã „UE
este pe marginea prãpastiei” ºi „mãsuri-
le BCE nu sunt suficiente pentru redre-
sare”, cã „Germania poate intra în rece-
siune”, iar anul 2019 va marca apogeul
sentimentelor anti-mondializare º.a.m.d.
În fine, sã sperãm cã astfel de previziuni
nu se vor confirma. Sã ne înþelegem: so-
lidaritatea noastrã nu este o prejudecatã.
Ea þine de fiinþa noastrã ºi meritã sã ne
reamintim mereu ceea ce Petre Pandea
ne-a lãsat moºtenire: sã nu uitãm pasãrea
mãiastrã din sufletul fiecãrui oltean. ªi nu
uitãm. La mulþi ani tuturor, doljenilor, ºi
nu numai, în acest sfârºit de an, nãzuind
împreunã la un an mai robust în împli-
niri, mai bun, mai tonic.

Craiovenii care primesc cãl-
durã de la punctele termice, cea
mai mare parte dintre abonaþii
Termo, scot din buzunare câþiva
bani în plus pentru cãldura din
aceastã iarnã. Dacã primele douã
luni le vor fi facturate la preþul
de anul trecut, urmãtoarele - în-
cepând din ianuarie ºi pânã în
martie - le vor fi taxate la noul
tarif al gigacaloriei, care a fost
aprobat recent de consilierii lo-
cali. Concret, în loc de 236,86
de klei pe gigacalorie, aceºtia
vor plãti 250,29 de lei pe giga-
calorie. Rezultã o diferenþã de
aproximativ 14 lei pentru fieca-
re gigacalorie consumatã, bani
pe care autoritãþile nu pot sã îi
suporte integral de la bugetul
local ºi care, prin urmare, se vor
resimþi în facturile viitoare ale
acestor craioveni. Restul abona-
þilor care se încãlzesc de la cen-
tralele termice – mai puþine la
numãr – nu vor avea gigacaloria
majoratã.

Preþul apei fierbinþi
creºte de 123,83
lei, la 135,12 lei
Potrivit informaþiilor furnizate

de autoritãþi, aceastã majorare
de tarif a gigacaloriei intervine
doar la craiovenii care sunt co-
nectaþi la punctele termice de-
oarece aceste surse de cãldurã
funcþioneazã pe bazã de apã
fierbinþe, care este produsã de
Complexul Energetic Oltenia
(CEO). Ori reprezentanþii CEO
sunt cei care, dupã cum se ara-
tã în raportul autoritãþilor, au
anunþat, în noiembrie, cã mã-
resc tariful apei fierbinþi
la 135,12 lei/Gcal, faþã de

CEO a scumpit preþul gigacaloriei pentru craioveni
De la 1 ianuarie, craiovenii care sunt racordaþi

la punctele termice plãtesc mai mult pentru încãlzi-
rea apartamentelor. Preþul gigacaloriei care este

produsã din aceastã sursã a fost majorat la cererea
Complexului Energetic Oltenia.

123,83 lei/Gcal, cât percepuse
anterior. În raportul înaintat
municipalitãþii, cei de la Com-
plex precizeazã cã acest nou ta-
rif pentru apa fierbinte furniza-
tã punctelor termice din Craio-
va deþine avizul favorabil al
ANRE (n.r. Agenþia Naþionalã de
Reglementare în domeniul Ener-
giei), prin decizia 1873/
21.11.2018.

Locatarii ar fi trebuit
sã plãteascã

292,06 lei/Gcal
În timp ce CEO majoreazã apa

fierbinte, componentã principa-
lã a gigacaloriei, autoritãþile spun
cã ele nu adaugã nici mãcar un
leu în plus la tariful de furnizare.
Mergând pe acelaºi preþ ca ºi în
anul trecut, tariful de distribuþie
ºi furnizare a energiei termice,
prin punctele termice, rãmâne
aºadar tot cel care a fost apro-
bat prin prin HCL nr. 343/2017,

în cuantum de 110,31 lei/Gcal,
exclusiv TVA. Acest tarif de fur-
nizare se adunã cu cel al apei fier-
binþi ºi se ajunge la un cost total
al gigacaloriei facturate popula-
þiei de 245,43 lei/Gcal, exclusiv
TVA, sau 292,06 lei/Gcal, inclu-
siv TVA. Dacã nu s-ar mai apli-
ca nici o reducere, acesta ar fi
în mod normal, preþul pe care
craiovenii care se încãlzesc de
la punctele termice ar trebui sã îl
plãteascã pentru fiecare gigaca-
lorie consumatã.

Autoritãþile acordã
o subvenþie
de 41,77 lei

pe gigacalorie
Numai cã mai intervine o

micã scãdere. În raportul care
însoþesc proiectul de hotãrâre
prin care se propune majora-
rea gigacaloriei, se precizeazã
cã „conform prevederilor art.
40 pct.9 din Legea serviciului
public de alimentare cu energie
termicã nr. 325/2006, diferen-
þa dintre preþurile locale ale
energiei termice ºi preþurile lo-
cale pentru populaþie se alocã
din bugetele autoritãþilor admi-
nistraþiei publice locale ºi va
rãmâne nemodificat pentru
energia termicã distribuitã din
Punctele Termice la valoarea de
41,77 lei/Gcal”. Prin urmare,
municipalitatea este obligatã
prin lege sã scadã acest cuan-
tum din preþul final al gigaca-
loriei produse în punctele ter-
mice. Aºa se face cã tariful la
care se factureazã cãldurã ºi cel
pe care l-au aprobat aleºii lo-
cali este de 250,29 de lei pe gi-
gacalorie, cu 41,77 lei/Gcal mai
puþin.

LAURA MOÞÎRLICHE
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„An dupã an, Concertul de
Anul Nou de la Viena transformã
Orchestra Filarmonicii vieneze în
cel mai important ambasador
muzical al Austriei. ªi al Europei,
cu tot ce are mai reprezentativ
bãtrânul continent în materie de
graþie ºi armonie – valsul vienez.
Mesajul cãtre lume al Simfonicu-
lui din Capitala muzicii este, ca
de fiecare datã, unul de speranþã,
prietenie ºi pace, în spiritul proas-
pãt ºi energic al unui nou înce-
put. Nostalgie pentru 2018 ºi op-
timism pentru anul ce vine, senti-
mente reorchestrate de o muzicã
accesibilã ºi dinamicã”, anunþã
Televiziunea Românã. Comenta-
riul în direct va fi asigurat de
Cãtãlin Sava, muzicolog ºi jur-
nalist TVR.

Concertul va fi dirijat de Chris-
tian Thielemann, în premierã la
pupitrul Orchestrei Filarmonicii
din Viena. În cursul stagiunilor
curente, muzicianul german co-
laboreazã frecvent cu orchestra
vienezã, încã din anul 2000, ºi
deþine posturile de dirijor princi-
pal al Dresden Staatskapelle ºi di-
rector artistic al celebrului Festi-
valul de Paºti de la Salzburg. Thie-
lemann este cunoscut ºi meloma-

60 de ani de când Concertul de Anul Nou60 de ani de când Concertul de Anul Nou60 de ani de când Concertul de Anul Nou60 de ani de când Concertul de Anul Nou60 de ani de când Concertul de Anul Nou
de la Vde la Vde la Vde la Vde la Viena este transmis în întreaga lumeiena este transmis în întreaga lumeiena este transmis în întreaga lumeiena este transmis în întreaga lumeiena este transmis în întreaga lume
Cel mai mediatizat concert al tuturor tim-

purilor – Concertul de Anul Nou de la Vie-
na –  va putea fi vãzut ºi ascultat la Televi-
ziunea Românã (TVR 1 ºi TVR HD) în pri-
ma zi a lui 2019, de la ora 12.15. Mai bine
de douã ore de eleganþã ºi rafinament prin
spectacolul muzicii familiei Strauss, în
transmisiune directã din impunãtorul decor

al Sãlii de Aur de la Musikverein Viena! 1
ianuarie 2019 este o zi ce marcheazã ani-
versarea a 60 de ani de când acest „concert
al concertelor” este transmis, prin interme-
diul camerelor de televiziune, în întreaga
lume, evenimentul ajungând în peste 90 de
þãri de pe mapamond ºi fiind urmãrit de mai
mult de 40 de milioane de telespectatori.

nilor români, fiind prezent chiar
cu orchestra din Dresda în ediþia
2015 a Festivalului Internaþional
„George Enescu”. Între modele-
le sale muzicale se numãrã Her-
bert von Karajan, dar ºi Willy
Boskovsky, unul dintre cei mai
longevivi concert-maeºtri ai Filar-
monicii din capitala austriacã.

Christian Thielemann este un
bun cunoscãtor al creaþiei dinas-
tiei Strauss ºi al muzicii de opere-
tã, între lucrãrile alese pentru pro-
gramul pe care îl dirijeazã în pre-
mierã la Viena numãrându-se val-
surile „Nordseebilder” („Imagini
de la Marea Nordului”) ºi „Kin-
stlerleben” („Viaþã de artist”) de
Johann Strauss fiul, dar ºi mai
melancolicul „Spharenklange”
(„Muzica sferelor”) al fratelui sãu
mai mic, Josef.

„Programul de anul acesta este
pur vienez ºi aproape exclusiv
straussian, cu valsuri, polci, mar-
ºuri ºi câteva celebre extrase in-
strumentale din operetele familiei
care a dat tonul muzicii în capita-
la Austriei aproape un secol ºi ju-
mãtate. Sunt doar doi compozi-
tori din afara dinastiei Strauss anul
acesta: Carl Michael Ziehrer, cel
mai temut rival al familiei Strauss

în timpul vieþii, ºi Josef Hellmes-
berger jr., reprezentantul a douã
mari familii muzicale care a trãit
tot la Viena, timp de trei genera-
þii”, mai precizeazã TVR.

Baletul de Stat din Viena ne va
încânta cu creaþiile lui Andrei Kai-
danovski, tânãr coregraf vienez
de origine rusã care îºi face de-
butul la Concertul de Anul Nou
cu „Kunstlerleben” ºi „Pas-
manCsardas” de Johann Strauss
fiul. Valsul ce descrie metaforic
viaþa de artist este un tribut adus
aniversãrii a 150 de ani de exis-
tenþã a Operei de Stat din Viena,
impozantul edificiu de pe Ring-
strasse fiind locul ales pentru mo-
mentele coregrafice moderne,
realizate în foaier, pe scenã, în salã
ºi chiar pe terasa acoperiºului.
Ceardaºul a fost filmat de soliºtii
baletului la Castelul Grafenegg din
Austria Inferioarã, loc pitoresc în
care se desfãºoarã un important
festival european de muzicã cla-
sicã, costumele lor fiind semnate
de Arthur Arbesser, un vienez sta-
bilit la Milano, acolo unde a stu-
diat cu Giorgio Armani.

Chiar ºi florile trebuie sã fie
vieneze la Musikverein, odatã cu
întreruperea tradiþiei din 1980

care consfinþea ca oraºul italian
San Remo sã le livreze în fieca-
re an. Marea de flori din salã
este îngrijitã acum de grãdinarii
ºi designerii floriºti de la Viena

City Garden, cei care încep sã
decoreze Sala de Aur încã din
27 decembrie, în paralel cu re-
petiþiile orchestrei.

MAGDA BRATU

 Asistentul social a devenit , în
ultimii ani, unul unul dintre cei
care participã activ la elaborarea
ºi aplicarea politicilor sociale, stra-
tegiilor ºi planurilor de acþiune pe
diferite paliere – local, judeþean,
naþional ºi internaþional – prin pro-
movarea bunãstãrii sociale. Cei
care practicã aceastã profesie s-
au constituit în CNASR, identifi-
când, prin structurile teritoriale ale
organizaþiei, segmentele de popu-
laþie în care se pot aplica proiecte
de asistenþã socialã. La nivelul ju-
deþului nostru, este Structura Te-
ritorialã Dolj (STD), care, lunar,
desfãºoarã diverse diverse acti-
vitãþi, fie de lucru, fie de mediati-
zare a profesiei de asistent social,
în parteneriat cu instituþii din sec-
toarele public sau privat, în acord
cu strategia CNASR. „Suntem la
sfârºit de an ºi mulþumim tuturor
colaboratorilor pentru implicare,
dar, în mod deosebit, apreciem

Asistenþa socialã doljeanã,
la ora bilanþului acestui an
Asistenþa socialã este una dintre compo-

nentele de bazã ale unui stat modern , prin
care categoriile devaforizate sunt ajutate sã
treacã peste greutãþile zilnice. Se deruleazã
programe de acest fel, cu participarea spe-
cialiºtilor, la nivel naþional fiind Colegiul Na-
þional al Asistenþilor Sociali din România

(CNASR), cu structurile judeþene aferente,
prin care sunt puse în practicã noi metode
de asistenþã socialã. La sfârºitul anului 2018,
Structura Teritorialã Dolj a CNASR ºi-a fã-
cut bilanþul, unul care aratã bine, prin im-
plicarea în dezvoltarea mai multor progra-
me de asistenþã socialã.

munca depusã de colegii noºtri,
care sunt dornici de cunoaºtere.
În Dolj, în februarie 2018, s-a
desfãºurat un eveniment de am-
ploare – „Cetatea Bãniei s-a ridi-
cat în picioare pentru asistenþa
socialã”, care a fãcut parte din
campania naþionalã „România se
ridicã în picioare pentru asistenþa
socialã”, de promovare ºi valori-
zare a profesiei de asistent social.
Acþiunea s-a desfãºurat în parte-
neriat cu Direcþia de Asistenþã
Socialã ºi Protecþia Copilului Dolj,
Universitatea din Craiova – Facul-
tatea de ªtiinþe Sociale, ºi cu alþi
reprezentanþi din sectorul privat,
mai multe ONG-uri”, a precizat
Lavinia Bucur, preºedinte al
STD.

Activitãþi multiple
A fost doar începutul acestui

an, care se terminã curând, con-
tinuând ºi alte manifestãri. Astfel,

în luna martie, sub egida temei
stabilite pentru al II-lea an conse-
cutiv de Federaþia Internaþionalã
a Asistenþilor Sociali (IFSW) –
„Promovarea sustenabilitãþii co-
munitãþii ºi a mediului” - s-au des-

fãºurat „Zilele Asistenþei Sociale”,
la Dolj fiind realizate activitãþi di-
verse, scopul fiind formarea ºi
conºtientizarea importanþei servi-
ciilor de asistenþã socialã, subli-
niindu-se importanþa muncii în

echipã. În aceeaºi lunã, a avut loc
Gala Naþionalã a Excelenþei în
Asistenþa Socialã, STD având re-
prezentanþi în ºase categorii, din
totalul de 17. La secþiunea „Pro-
tecþia copilului”,  Mihaela Chi-
ran  a primit titlul de „Asistentul
social ”, referitor la anul 2017. În
septembrie, a.c., în cadrul Proiec-
tului „Întãrirea forþei de muncã din
serviciile sociale din România”, fi-
nanþat de UNICEF, STD a realizat
douã „Focus Grupuri”, obiectivul
fiind acela de a întãri sistemul de
asistenþã socialã. Ultima activita-
te, din 2018, s-a desfãºurat în no-
iembrie, când structura teritorialã
doljeanã a organizat, sub îndruma-
rea psihologului  Stela Manda, psi-
hoterapeut sistemic de familie ºi
cuplu, work-shop-ul „Asistentul
social în situaþii de crizã – impli-
caþii emoþionale”.

CRISTI PÃTRU
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La momentul acordãrii aces-
tui interviu ne aflãm în perioa-
da dintre Crãciun ºi Revelion,
aºa cã o sã începem cu o între-
bare soft...unde v-aþi petrecut
Crãciunul ?

De Crãciun am petrecut în
familei, am fost douã zile la þarã,
în Gorj, aºa cum obiºnuim de
altfel sã ne petrecem aceste sãr-
bãtori. Când spun familie mã re-
fer la soþia mea, la fiica mea ºi la
soacra mea, pentru cã noi locuim
împreunã.

Moº Crãciun i-a adus fetiþei
ceea ce ºi-a dorit sau a încurcat
scrisoricile ?!

A fost un pic dezamãgitã, pen-
tru cã deºi a scris o scrisoare cu
ceea ce ºi-ar dori, Moºul a în-
curcat puþin modelul pãpuºii. Nu
a avut de unde sã ºtie cã de fapt
sunt patru modele, ºi nu i-a adus
chiar modelul preferat. I-a mai
adus ºi un Lego ºi un alt joc, ºi
pânã la final a fost bine...

Crãciunul copilului dumnea-
voastrã diferã de cel pe care îl
aºteptaþi când eraþi copil ?

Diferã...în primul rând, eu îl
aºteptam pe Moº Gerilã....La noi
cadourile erau cam toate la fel,
pentru cã era perioada aia comu-
nistã, la fetiþa mea totul e diver-
sificat, patru modele la o singu-
rã pãpuºã, li se face reclamã la
televizor, e totul diferit.

Dar sãrbãtorile erau aºtepta-
te cu un interes mai mare atunci
faþã de acum, se bucurau copiii
mai mult...?

Da, erau altfel. Parcã s-a pier-
dut din farmecul lor, s-au pier-
dut ºi din tradiþii, sunt mai co-
merciale acum. La noi, la þarã, a
fost un pic altfel pentru cã am
avut zãpadã, încã nu s-a topit,
dar aici, nu zãpadã ºi nici o at-
mosferã extraordinarã de Crã-
ciun nu a fost.

Stelian Bãrãgan,

De apropiem cu paºi repezi de ultima zi a
anului 2018. Pentru administraþia craioveanã
nu a fost un an rãu, dar, desigur, existã ºi ne-
împliniri. S-a creionat bugetul pentru 2019,
iar Primãria Craiova pare cã s-a orientat pen-
tru anul viitor sã investeascã mai mulþi bani
în educaþie. Anul acesta s-a terminat proiec-
tul cu asfaltarea prin cartiere. La anul se vor
construi grãdiniþe ºi se vor reconsolida licee.
În primãvarã, Colegiul Naþional Carol I va
avea un nou bazin de înot modern ºi se va
trece la proiectarea ºi reconsolidarea clãdi-
rii, unde au studiat generaþii întregi de inte-
lectuali. Despre ce s-a realizat în 2018, dar ºi
despre ce ar dori craiovenii sã se facã în ora-
ºul lor, în 2019, am stat de vorbã într-un am-
plu interviu cu viceprimarul municipiului Cra-
iova, Stelian Bãrãgan.

Toate regiile
au echipe
de intervenþie în
aceastã perioadã

Dar în aceste zile, viceprima-
rul Stelian Bãrãgan a avut ºi
probleme administrative de rezol-
vat ?! Au existat probleme în
Craiova, v-au solicitat cetãþeniii
sprijinul, s-a intervenit cumva în
anumite cartiere ?

Am avut chiar în ziua de Ajun,
când în cartierul Lãpuº, la o lu-
crarea executã de Termo, s-a
fãcut o groapã ºi au cãzut douã
maºini, dar împreunã cu condu-
cerea de la Termoficare, am tri-
mis urgent acolo echipa de in-
tervenþie, am ajutat la scoaterea
celor douã maºini, dupã care am
semnalizat ºi mai bine lucrarea.
Sã ºtiþi cã niciodatã nu se lasã o
astfel de groapã nesemnalizatã,
numai cã, din pãcate, indicato-
rele se furã, aºa cum s-a întâm-
plat ºi acum. Noaptea se furã cele
mai multe din acestea....

Dar cum se procedeazã în
aceste zile de sãrbãtoare, la cine
pot sã apeleze craiovenii dacã
au vreo problemã ?

Existã câte o echipã de inter-
venþie, una la Termoficare ºi alta
la Compania de Apã Oltenia,
cam aici sunt cele mai multe so-
licitãri. Dar ºi celelalte regii ºi-
au fãcute pe timpul acestor sãr-
bãtori câte o echipã de interven-
þie, astfel încât sã nu fie proble-
me ºi atunci când cetãþeanul
semnaleazã ceva sã putem sã
rãspundem rapid.

Ca om de administraþie, ce aþi
pune la capitolul „realizãri în
2018”...? ªi nu mã refer desi-
gur, doar la dumneavoastrã. ªtiu
cã lucraþi  într-o echipã la Pri-
mãria Craiova.

Mulþumirea mea sufleteascã
este cã tot ceea ce ne-am pro-

pus ca grup de consilieri PSD,
atunci când s-a fãcut bugetul, ºi
anume, sã terminãm ceea ce a
început fostul edil, doamna mi-
nistru Lia Olguþa Vasilescu , as-
faltarea dintre blocuri, am dus la
bun sfârºit. Ne-am propus iniþial
cinci cartiere ºi am reuºit sã le
închidem pe toate. Un alt pro-
iect pe care ni l-am propus tot
aºa la nivel de consilieri PSD, a
fost asfaltarea a 6 strãzi, toate
solicitate de cãtre cetãþeni, inclu-
siv strada Putna, ºi le-am închis
ºi pe acestea. ªi o altã mulþumi-
re a mea sufleteascã a fost cã
am reuºit sã ducem la bun sfâr-
ºit proiect CRAFT, în colabora-
rea cu Universitatea din Craiova
ºi compania americanã Ford.
Acel proiect de antreprenoriat
social, care cred eu cã este un
succes.

Relaþionarea
cu cetãþenii...
veriga slabã

Dar ce nu aþi realizat în anul
care se încheie ? Ce nu merge
aºa cum ar trebui sã meargã ?
Care este nemulþumirea vicepri-
marului municipiului Craiova ?

Relaþionarea cu cetãþenii. Nu
reuºim sã aflãm repede proble-
me din cartiere, probleme cu care
se confruntã oamenii. Deºi avem
ºi telefonul cetãþeanului ºi pagi-
nã de facebook, deºi am fãcut ºi
un grup pe whats up, tot nu reu-
ºim sã ne punem la punct cu
agenda cetãþeanului. Pe telefonul
cetãþeanului primim reclamaþii de
la craiovenii vârstnici, iar pe on-
line, de la cei tineri.

Care au fost problemele pe
care cetãþenii Craiovei vi le-au
semnalat pe parcursul anului
2018 ?

Eu rãspund de telefonul cetã-
þeanului. Întotdeauna, la ora 9.30
dimineaþa este fãcutã lista cu toa-
te sesizãrile, le preluãm ºi în 24

de ore încercãm sã rãspundem
la solicitãri. Fie rezolvãm proble-
ma, fie gãsim soluþia ºi stabilim
termenul pânã la care putem sã
rãspundem. Foarte multe dintre
sesizãri vin din cartiere : pom
cãzuþi, câini, gropi, locurile de
joacã, anumite intersecþii care nu
sunt semnalizate sau semafoare
care nu funcþioneazã, gunoi ne-
ridicat la timp, pe Salubritate am
avut foarte multe sesizãri. Cam
peste 80% dintre reclamaþii sunt
pe RAADPFL, 20% pe celelalte
regii. Dintre celelalte regii, la
Compania de Apã mai sunt sesi-
zãri.

În 2019 : Autobuze
ºi tramvaie noi
ºi moderne

Care va fi proiectul sau pro-
iectele de anvergurã ale munici-
piului Craiova în 2019 ?  Cu ce
îi veþi surprinde pe craioveni ?

Eu sper ca în 2019 sã finali-
zãm proiectele pe fonduri euro-
pene, pentru cã sunt niºte pro-
iecte frumoase ºi interesante pen-
tru comunitatea noastrã ºi eu care
am lucrat numai cu fonduri eu-
ropene la Universitate, cam ºtiu
despre ce este vorba. De când
am ajuns în aceastã funcþie am
scris douã proiecte pentru mun-
cipalitate, s-au ºi aprobat. Avem
douã proiecte, se referã la dota-
rea RAT-ului cu tramvaie ºi au-
tobuze noi ºi moderne ºi cred cã
prin aceastã investiþie oraºul îºi
va schimba ºi mai mult faþa.

Circulaþi cu mijloacele de
transport în comun ?! Circulaþi
de regulã, circulaþi doar ca sã
verificaþi ce mai trebuie fãcut
sau nu obiºnuiþi sã mergeþi cu
autobuzul sau tramvaiul ?

Am circulat ºi eu zi de zi când
eram la Universitate... dar acum,
recunosc, o fac mai rar. La trei
luni, împreunã cu Sorin Manda,
administratorul oraºului, ne ur-

cãm atât în autobuze, cât ºi în
tramvaie. Sunt trasee care aratã
foarte bine, condiþii decente, cu-
rãþenie, internet, dar ºi trasee
care aratã foarte rãu...La capi-
tolul tramvaie stãm prost, dar cu
ajutorul lui Dumnezeu, cu proic-
tele depuse pe cele douã Axe, sã
reuºim sã achiziþionãm autobu-
zele ºi tramvaiele pe care ni le-
am propus.

Înþeleg cã la anul vom avea
mijloace de transport noi - nou-
þe. Dar ce aþi constatat când aþi
circulat cu autobuzul, de exem-
plu, la cetãþean, cã ºi acolo e
problemã....?

În primul rând nu suntem or-
donaþi. Nu mã refer acum la un
anume cetãþean, la noi toþi. Dacã
noi am fi un pic mai ordonaþi, ºi
tramvaiul ºi autobuzul ar rezista
ºi mai mult ºi ar fi ºi mai curate.
Din pãcate, nouã ne lipseºte edu-
caþia, nu suntem grijulii cu bu-
nul public. De fapt acest bun este
al nostru, al tuturor, când îl stri-
cãm, de fapt nu stricãm bunul
statului, ci bunul nostru comun,
noi suferim dupã. Este greu sã
conºtientizãm. La tinerii din ziua
de astãzi am vãzut lipsa aceasta
de educaþie, eu vin din altã gene-
raþie, ºi de asta spun cã parcã
am fost mai grijulii.

Mai mult om
de administraþie
ºi mai puþin
om politic

Sunteþi mai mult un om de
administraþie sau mai mult un
om politic ? Cum vã vedeþi...?

Nu cred cã politic, cred cã
sunt mai mult un om de admi-
nistraþie, pentru cã mie îmi pla-
ce sã fac, sunt mai practic.
Omul politic e mai teoretician.
Dar politica are legãturã cu ad-
ministraþia, pentru cã fãrã spri-
jin politic nu poþi sã faci mare
lucru. Oricât de deschis ai fi,
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oricât de mult þi-ai dori sã faci
ceva administrativ, fãrã un aju-
tor pe linie de partid nu poþi.

Apreciez sinceritatea dumnea-
voastrã...Dar dacã aþi putea ce
aþi schimba în politica asta a
noastrã româneascã ?!

Sistemul de valori....Aº in-
vesti mai mult în educaþie. Do-
vadã cã în 2019 ne-am propus
sã investim mai mult în educa-
þie. ªi am pus bani mai mulþi în
buget pentru acest domeniu,
inclusiv sã construim douã grã-
diniþe ºi sã reabilitãm vreo 6 li-
cee. În turul de forþã pe care l-
am fãcut anul acesta, la des-
chiderea anului ºcolar, am con-
statat cã administratorii clãdi-
rilor, nu directorii, pentru cã
directorii se schimbã, adminis-
tratorii nu sunt responsabili cu
bunul pe care îl au în adminis-
trare, din pãcate. Nu este nor-
mal sã-i atrag eu atenþia cã nu
ºi-a tuns iarba din faþa clãdirii
sau cã ar fi putut sã vopseas-
cã, sã vãruiascã un perete. Eu
cred cã ar trebui rotite aceste
funcþiile sensibile ºi administra-
torul este o funcþie sensibilã,
deºi nu lucreazã cu banii. Nu
se poate sã te duci în incinta
uneui clãdiri ºi sã gãseºti cinci
uºi de un fel, patru de altfel ºi
vopsite în culori diferite. Le lip-
seºte gândirea, nu au un pro-
iect. Sunt unitãþi ºcolare care
aratã bine ºi acolo e clar cã
avem un management foarte
bun, cu un administrator la fel
de bun care face o echipã pe
cinste cu managerul ºcolii sau
liceului respectiv.

Aþi fi de acord ca acolo unde
treaba merge bine, echipa ma-
nagerialã sã nu se mai schimbe
chiar dacã se schimbã partidul
de guvernãmânt ?!...La noi e
ceva obiºnuit, dacã se schimbã
partidul, schimbãm ºi directorii
unitãþilor ºcolare. Nu e nimic
nou sub soare.

Eu sunt de aceastã pãrere.
Nu trebuie schimbaþi. Omul
sfinþeºte locul ºi dacã o face
bine nu trebuie schimbat indi-
ferent de la ce partid ar fi. În
turul de forþã pe care l-am fã-
cut nu am gãsit 15 directori,
militanþi politici, nu i-am vã-
zut pe la partid, dar sunt di-
rectori foarte buni. ªi i-am fe-
licitat. Pe aceºti oameni eu nu
i-aº schimba. I-aº muta ºi pe
alte licee, ca sã implementeze
reþeta de succes ºi acolo...Dar
asta e o altã discuþie. Sunt unii
manageri care fac lucruri mari
cu puþini bani ºi pentru care
am toatã stima.

La Colegiul Carol I,
un bazin de înot

E foarte interesant ceea ce ne
spuneþi...Sã continuãm atunci pe
aceeaºi linie. Ce facem cu Cole-
giul Carol I ?

Din ceea ce ºtiu eu, în acest
moment s-a finalizat licitaþia pen-
tru reactualizarea studiului de
fezabilitate ºi se trece în 2019 la
proiectare ºi execuþie. Dar noi
investim în continuare în Cole-
giul Carol I. Reconsolidãm bazi-
nul de înot, undeva în luna mai îl
vom inaugura. Conducerea a
solicitat redeschiderea acestui
bazin ºi cred cã va ieºi o lucrare
destul de frumoasã. Noi am vi-
zitat ºantierul de acolo de câteva
ori, treaba merge bine, dar cel
care este foarte implicat este
managerul Colegiului. Din câte
ºtiu eu, ei mai vor acolo câteva
clase de informaticã. ªi am prins
ºi investiþia asta în bugetul din
2019 ca sã-i putem sã-i ajutãm.

Am înþeles la ce sã ne aºtep-
tãm administrativ în 2019, dar
din punct de vedere politic, cum
îl vedeþi...?

Un an agitat, avem douã rân-
duri de alegeri ºi sunt douã luni
care ne vor bloca, plus alte douã
luni de campanie. Pentru noi, ca
oameni de administraþie, partea
asta cu alegerile nu reprezintã un
moment de bucurie, din contrã,
înseamnã stagnare. Cred cã vom
avea o campanie pe on line pen-
tru alegerile europarlamentare, pe
facebook ºi pe alte reþele de so-
cializare, iar la cele prezidenþia-
le, se va merge mai mult pe vari-
anta de la  door to door.

De la Ion Iliescu, România nu
a mai avut un preºedinte social-
democrat. Credeþi a veni tim-
pulm  sã avem ºi un preºedinte
de stânga ?

Anul 2020 este anul schimbã-
rii. Din experienþa mea politicã,
cred cã pânã în acest moment
nu au votat românii ºi a ieºit de
fiecare datã ceea ce a trebuit...

Nu a votat românul, cã nu s-
a prezentat sau a votat altcine-
va în locul românului ?

Nu s-a prezentat la vot. Tre-
buie sã avem candidaþi care sã-i
scoatã pe români la vot. Eu cred
cã ar fi timpul sã mai avem ºi un
candidat social-democrat în
fruntea þãrii. Cred cã s-ar schim-
ba niºte lucruri pentru cã noi ne
gândim mai mult la cetãþeani.
Social-democraþia cam asta în-
seamnã, suntem mai umani. Poa-
te cã nu s-au fãcut foarte multe
investiþii în ultimii trei ani, dar
sunt români care au ceva mai
mulþi bani în buzunar. Acum
cinci ani sau ºase când s-au luat
25% din salariu, eu nu mai
aveam din ce sã-mi plãtesc rata,
iar ca mine au fost foarte mulþi
români. Nici noi nu facem toate
lucrurile cum trebuie, ei ºi ãsta
un adevãr, dar ne gândim un pic
mai mult la oameni.

„Problema noastrã
e pe partea
economicã”

Sã ne întoarcem totuºi la Cra-

iova. Sunteþi mulþumit de modul
în care a fost îmbodobit oraºul
de sãrbãtorile de iarnã ?

Pretenþiile cetãþenilor au
cam crescut de la momentul
preluãrii mandatului de primar
de cãtre doamna Olguþa Vasi-
lescu. Domnia sa a ridicat ºta-
cheta ºi de la an la an, s-au
vãzut niºte lucruri. Noi, anul
acesta a trebuit sã nu coborâm
ºtacheta ºi sã ne menþinem cel
puþin la acelaºi nivel. Eu cred
cã oraºul aratã frumos, acum
de sãrbãtori. Cea care s-a im-
plicat cel mai mult a fost
doamna Delia Ciucã, directo-
rul executiv al Primãriei pe
Servicii, care a venit cu pro-
pria proiecþie ºi cred cã a fã-
cut un lucru bun. Am fost în
Sibiu, am fost la Timiºoara, în
Oradea, în aceeaºi perioadã,
când montau ºi ei ºi montam
ºi noi. Acum, poate sunt sub-
iectiv, dar oraºul nostru aratã
mai bine.

Cred cã problema noastrã e pe
partea economicã, pe atragerea
de investitori. Cum stãm ºi ce
speranþe avem sã vinã investi-
torii ºi sã ºi rãmânã...? Cã avem
ceva probleme ºi cu plecatul uno-
ra, care abia s-au aºezat în zonã.

Cred cã am început puþin cu
stângul. Înainte s-au direcþionat
mulþi investitori cãtre Vest ºi au
lãsat Oltenia mai la coadã. Toa-
te investiþiile se duceau cãtre
Cluj, Arad, Oradea...ºi la noi mai
nimic. Ce pot sã spun este cã
High Tech Parc este aproape
plin, adicã vin investitori ºi la
Craiova, dar în alte regiuni au
venit cu mult timp în urmã. Însã
acum se pune problema forþei
de muncã. Pentru cã existã un
deficit foarte mare. Prin Oltenia
s-ar mai gãsi, dar nici aici ca
altdatã ºi acest lucru ni-l con-
firmã angajatorul Ford, care nu
reuºeºte sã angajeze 1700 de
muncitori. Dar în celelalte zone
este ºi mai greu.

Dar ce ar trebui sã facem sã
încurajãm forþa de muncã sã nu
mai plece din România ?

În primul rând sã ridicãm
grila de salarizare, mai ales la
privat. În acest moment, exis-
tã o discrepanþã între salariul de
la stat ºi cel de la privat. E un
adevãr. Noi suntem renumiþi de
exemplu în Oltenia în domeniul
construcþiilor, mai ales al con-
strucþiilor metalice. E un atuu
al nostru.

Dar nu e ºi un para-
dox...???!!! Statistic se spune
cã Oltenia e una din cele mai
sãrace regiuni din Uniunea Eu-
ropeanã, dar se construieºte
foarte mult în Craiova, vedem
blocuri care se ridicã prin toa-
te cartierele, presupun cã e ce-
rinþã, cã altfel nu aº vedea de
ce sã se construiascã, super-
market-urile sunt pline, mai
ales în perioada asta ºi în par-

cãri vedem numai maºini de
lux, chiar câte douã pe fami-
lie....Cu ce bani...?! De unde
vin banii...??!!

În primul rând este o putere
mai mare de cumpãrare. Româ-
nii au mai mulþi bani. Pe de altã
parte, românii cheltuiesc mai
mulþi bani decât economisesc.
Consumul a crescut, asta e
cert. În Craiova s-a construit
în 2018 cu 15% mai mult ca în
2017, ãsta e un indicator care
ne spune ceva ºi despre piaþa
imobiliarã, dar ºi despre pro-
ducþia materialelor de construc-
þii. Cu toate acestea, În Craio-
va avem un deficit de locuinþe.

La Universitate
existã reguli...
le-am aplicat
ºi aici

Nu aþi venit de acasã la Pri-
mãrie, pentru cine nu vã cunoaº-
te. Aþi venit din mediul univer-
sitar. V-a ajutat aceastã experi-
enþã în administraþie?

Foarte mult. Pentru cã la Uni-
versitate existã niºte reguli ºi nu
le încalci niciodatã. Acele reguli
m-au format ºi pe mine ºi le-am
impus ºi aici. Iniþial, nu au fost
primite foarte bine, dar acum se
aplicã. Regulile sunt foarte stric-
te. Atâta timp cât lucrezi pe re-
guli, nu ai cum sã greºeºti. În-
calci regulile, ne despãrþim. Aºa
cred eu cã e corect.

Colaboraþi bine cu tinerii din
PSD. Aþi punctat acolo vreun
tânãr pe care peste ceva ani sã-
l vedeþi chiar lider...??!!!

Avem o organizaþie de tine-
ret foarte bunã, ea a crescut
foarte mult, acum ei trebuie sã-
ºi stabileascã un sistem de va-
lori. Pânã acum noi am urmãrit
sã fim numeroºi, de acum îna-
inte trebuiesc punctate valori-
le. Nu este suficient sã fim
mulþi, e important sã fim ºi buni.
Sunt câþiva tineri valoroºi, mai
trebuiesc ºlefuiþi, am avut dis-
cuþii ºi cu Claudiu ( n.r Clau-
diu Manda, preºedintele PSD
Dolj) ºi cu Alexandra ( n.r Ale-
xandra Presura – preºedinta
Organizaþiei de Tineret) ºi cred
cã partidul are viitor. ªi acum
îi trimitem peste tot, îi scoatem
în faþã. Eu ºi la PES i-au re-
crutat tot pe sistem de valori ºi
apoi pe sistemul politic.

Tinerii vin cãtre partid ºtiind
ceea ce înseamnã doctrina so-
cial-democratã sau doar din do-
rinþa de a face parte dintr-o aso-
ciaþie, sã zicem....?

Nu, habar nu au. Din pãcate
sunt oameni în partid care nu
cunosc doctrina social-democra-
tã. Nu cred cã aceºti tineri ºtiu
ce diferenþiazã doctrina PSD de
cea a PNL, care e diferenþa între
social-democraþie ºi liberalism...
nu, din pãcate, desigur...Ei vin

dupã un cerc de prieteni, dupã
interes, din dorinþa de socializa-
re, vin cã aºa merge turma. Sunt
foarte puþini cei care ºtiu ceea
ce îºi doresc. Înainte se mai fã-
ceau ºcoli politici, se mai pregã-
teu tinerii, chiar înainte sã intre
în politicã.

„Ion Cãlin
ºi Claudiu Manda
sunt mentorii mei”

Dar pe dumneavoastrã cine v-
a adus în politicã...?

Eu am intrat în politicã în
2003, la recomandarea deputa-
tului Ion Cãlin ºi a lui Claudiu
Manda, asta dupã o întâlnire cu
Victor Ponta.

Din 2003.....adicã, sunteþi în
PSD de peste 15 ani de zile. Asta
înseamnã cã nu aþi dezamãgit,
ceea ce este foarte bine....

Victor Ponta a venit la orga-
nizaþiile studenþeºti ºi a spus cã
ar vrea sã facem un proiect, în
care fiecare lider din structuri-
le studenþeºti care terminã sã
vinã la noi vicepreºedinte. El a
vrut doar lideri. A reulit doar în
10 judeþe, s-a fãcut chiar ºi un
protocol, noi am soliciatt li un
deputat, aºa a ajuns Nicolae
Bãnicioiu deputat, care era
preºedintele Organizaþiei de
Tineret a PSD la vremea res-
pectivã. Atunci, Ion Cãlin a
spus cã dacã tot s-a venit cu
ideea aceasta a infuziei din
parte studenþeascã, atunci sã
se direcþioneze cãtre trei con-
silieri onorifici din rândul ti-
nerilor la Prefecturã ºi trei la
Primãrie.  Îmi aduc aminte cã
domnul Vasile Bulucea a fost
mai puþin receptiv la aceastã ini-
þiativã, ne þinea pe la uºã, apoi
ne-a acceptat, în timp ce dom-
nul Ion Cãlin ne-a luat cu
domnia sa peste tot, din pri-
ma zi. Din pãcate, astãzi nu
se mai face recrutarea ca altã
datã, ceea ce se vede.

Da....din pãcate, trebuie sã
încheim aici interviul nostru.
Ce le transmiteþi craiovenilor,
aºa la cumpãna dintre ani ?

Sã fie sãnãtoºi, sã fie cum-
pãtaþi ºi în 2019 sã fie proac-
tivi. Doar împreunã cu cetãþe-
nii putem sã dezvoltãm comu-
nitatea. Acolo, unde trãieºte fie-
care, el ºtie cel mai bine ce mai
este de fãcut. Îi invitãm ºi îi în-
curajãm pe craioveni sã se im-
plice dar nu dupã ce se terminã
proiectul sau investiþia, ci îna-
inte sau în timpul lucrãrilor. ªi
îi anunþãm pe aceastã cale cã
începând cu 2019 avem ºi bu-
get participativ, în care ei pot
sã-ºi aplice propriile idei, sã-ºi
creioneze câteva idei ºi sã li se
finanþeze proiectul pe zona res-
pectivã. Ideea a fost preluatã de
la Cluj de domnul primar ºi
cred cã o putem aplica ºi noi
aici, la Craiova cu succes.

viceprimarul municipiului Craiova:
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- “S-aveþi zile senine,
sã fiþi fericiþi”...

- “Sus boieri, nu mai dormiþi”... - “Ia mai mânaþi mãi!”... - “Sã trãiþi, sã-mbãtrâniþi”...

- Ce Moº Crãciun bã, ce Moº Crã-
ciun, tu n-au auzit de Santa Claus?

- “Staþi aºa ºi nu mânaþi”... - “Am plecat sã colindãm”... - “O, ce veste minunatã”...

GABRIEL BRAGABRIEL BRAGABRIEL BRAGABRIEL BRAGABRIEL BRATU a plecat cu colindatu’TU a plecat cu colindatu’TU a plecat cu colindatu’TU a plecat cu colindatu’TU a plecat cu colindatu’

Ah... ah... copii ºi fraþiAh... ah... copii ºi fraþiAh... ah... copii ºi fraþiAh... ah... copii ºi fraþiAh... ah... copii ºi fraþi

În noaptea care face trecerea dintre ani,
românii respectã anumite superstiþii ºi tra-
diþii. Una dintre ele spune cã trebuie sã faci
cât mai mult zgomot pentru a alunga toate
spiritele rele. Oamenii obiºnuiesc sã þinã în
buzunar o cãpãþânã de usturoi, care are
menirea de a-i feri de spiritele rele.

O altã superstiþie de Revelion este aceea
ca atât în ultima zi din an, cât ºi în prima zi
a celui nou este bine sã nu facem cheltuieli
ºi sã nu aruncãm nimic din casã (nici mã-
car gunoiul!) deoarece odatã cu el arun-
cãm afarã din casã ºi norocul. ªi pentru cã
tot vine vorba de bani, existã ºi superstiþia
conform cãreia oamenii nu trebuie sã aibã
nicio datorie când începe noul an. În caz
contrar, vor rãmâne datori întreg anul.

De asemenea, o binecunoscutã super-
stiþie spune cã prima persoanã care va tre-
ce pragul casei pe 1 ianuarie ne va influ-
enþa tot anul. Conform tradiþiei, persoa-
nele cu pãrul blond sau roºcat aduc ghi-
nion, în timp ce cele brunete aduc noroc.
De asemenea, dacã prima persoanã care
intrã în casa este bãrbat, anul va fi plin de
noroc, iar dacã femeile intrã primele, aces-
ta va fi cu ghinion.

Superstiþii ºi tradiþii de Anul NouSuperstiþii ºi tradiþii de Anul NouSuperstiþii ºi tradiþii de Anul NouSuperstiþii ºi tradiþii de Anul NouSuperstiþii ºi tradiþii de Anul Nou
Conform tradiþiei populare, fetele nemã-

ritate pun în ajunul Anului Nou un fir de
busuioc într-un vas cu apã, o ramurã de
mãr ºi un ban. Dimineaþa, ele îºi vor visa
alesul cu care urmeazã sã se cãsãtoreascã.
De asemenea, la miezul nopþii, uºa casei
trebuie sã fie deschisã, permiþând astfel
anului vechi sã iasã, iar cel nou sã intre.

Preluat mai nou ºi de români, obiceiul
sãrutului sub vâsc este practicat în noap-
tea dintre ani de îndrãgostiþi. Aceºtia cred
cã, astfel, vor fi însoþiþi de dragoste în-
treg anul. Bãtrânii spun cã la trecerea din-
tre ani este bine ca fiecare persoanã sã
poarte o hainã nouã, dar ºi ceva roºu ori
o altã culoare veselã, pentru a atrage toa-
te energiile pozitive.

Mai mult, în noaptea de Anul Nou per-
soanele nu au voie sã doarmã, iar cine
nu rezistã va fi somnoros tot anul. O altã
datinã spune cã în Ajunul Anului Nou tre-
buie sã ai mereu în buzunar câteva boa-
be de grâu, pentru a fi ferit de foamete
tot anul. De asemenea, trebuie sã ai ºi
bani în buzunar pentru ca noul an sa nu
te prindã sãrac.

Românii obiºnuiesc sã consume peºte

în noaptea dintre ani,
pentru a le asigura o
trecere linã ºi uºoarã
în anul ce urmeazã.
Pe de altã parte, car-
nea de pasãre este
aducãtore de ghi-
nion. Acest lucru se
datoreazã faptului cã
pãsãrile de curte
scormonesc pãmân-
tul ºi îl împrãºtie, fapt
corelat cu împrãºtie-
rea prosperitãþii ºi a
binelui din casã.

În noaptea dintre
ani, dar ºi pe 1 ianua-
rie nu se plânge. Con-
form tradiþiei, persoa-
nele care plâng în pri-
ma zi a anului vor
avea un an plin cu
evenimente triste. Printre cele mai frumoase
obiceiuri pe care românii le au în noaptea
de Anul Nou, dar ºi în prima zi a Noului
An, colindele joacã un rol extrem de im-
portant. Printre acestea trebuie neapãrat

amintite Sorcova ºi Pluguºorul.
Totuºi, în noaptea dintre ani este impor-

tant sã ne punem mereu o dorinþã ºi sã
întâmpinãm anul ce vine cu speranþe mari.
(Sursa: calendarulortodox.ro)
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Pe 20 decembrie 2018, înainte
de prânz, Ivan Iliev – care îºi des-
fãºoarã activitatea la Filarmonica
„Oltenia” din vara anului 2015,
având funcþia de consultant ar-
tistic ºi atribuþii de dirijor al Or-
chestrei de Camerã a instituþiei –
a fost convocat în biroul mana-
gerului Gabriel Zamfir, pentru a
da socotealã despre o întrebare
apreciatã ca incomodã, pe care a
adresat-o contabilei-ºefe. „Dom-
nu’ consultant artistic, dvs. cu-
noaºteþi fiºa postului dvs.?”, se
aude în înregistrare cum mana-
gerul îl întreabã, cu superioritate,
pe muzician. „Foarte bine, da!”,
rãspunde Ivan Iliev. „Scrie cum-
va cã aveþi post de conducere pe
undeva?”, continuã managerul.
„Nu”, vine rãspunsul. „În cali-
tate de ce vã duceþi dvs. la con-
tabilul-ºef? (...) În continuare

Derapajele unui ins ajuns managerul Filarmonicii „Oltenia”Derapajele unui ins ajuns managerul Filarmonicii „Oltenia”Derapajele unui ins ajuns managerul Filarmonicii „Oltenia”Derapajele unui ins ajuns managerul Filarmonicii „Oltenia”Derapajele unui ins ajuns managerul Filarmonicii „Oltenia”
În ultimul an, de când este managerul Filar-

monicii „Oltenia”, despre Gabriel Zamfir s-a scris
ºi s-a vorbit mult. ªi nu datoritã vreunor perfor-
manþe profesionale, ci din cauza unor derapaje
comportamentale. Acuzat cã a plagiat pasaje în-
tregi în proiectul de management cu care a câº-
tigat conducerea acestei instituþii, organizator al
evenimentului „Maria Tãnase Symphonic” pen-
tru care a plãtit 300.000 lei ºi a vândut doar 229
de bilete la Sala Polivalentã din Craiova, ce dis-
pune de peste 4.200 de locuri, autor al afirmaþiei
– postatã pe propria paginã de socializare –  cã
mamele participante la protestele de 10 august
2018, din Piaþa Victoriei, meritã „mãcar un glonþ
în cap”, Gabriel Zamfir a continuat sã rãmânã în
funcþie pânã azi.  Greu de spus de ce...

Imposibil de explicat ar fi dacã situaþia ar rã-
mâne neschimbatã ºi dupã incidentul din 20 de-

cembrie 2018, când l-a agresat verbal ºi fizic pe
un angajat al Filarmonicii „Oltenia”. Într-o cri-
zã de furie, Gabriel Zamfir a þipat la dirijorul
Ivan Iliev, i s-a adresat în repetate rânduri spu-
nându-i „nesimþitule”, apoi a vrut sã-l scoatã
cu forþa afarã din birou. Anticipând o atitudine
agresivã, întrucât nu este prima datã când ma-
nagerul are un astfel de comportament în ca-
drul instituþiei, muzicianul a înregistrat între-
gul incident cu telefonul mobil. 

Fãcutã publicã în exclusivitate pe site-ul co-
tidianului „Cuvântul Libertãþii”, înregistrarea
audio a ajuns ºi la autoritãþile locale, odatã cu
sesizarea depusã de Ivan Iliev. „Vã asigur cã,
dacã managerul a greºit, pleacã, pentru cã este
la a treia abatere ºi eu nu mai stau cu el la
discuþii. Nu admit astfel de comportament!”, a
declarat viceprimarul Stelian Bãrãgan.

 La scurt timp dupã ce proiec-
tul de management cu care a câºtigat
concursul pentru funcþia de conduce-
re a Filarmonicii „Oltenia” a fost publi-
cat pe site-ul Primãriei Craiova, Gabriel
Zamfir a fost acuzat de plagiat: pasaje
întregi au fost copiate din proiecte mai
vechi ale fostului manager Vlad Drã-
gulescu, dar ºi ale fratelui sãu, Antoniu
Zamfir, manager al Operei Române
Craiova. Ca dovadã, în proiectul de
management pentru perioada 2017-
2022, Zamfir vorbeºte de obiective
pentru 2013-2015, iar în alte fragmen-
te privind viziunea sa asupra Filarmo-
nicii „Oltenia” face referire la „teatru”
ºi compartimentul de „balet”.

 Într-un comentariu pe Facebook, din august 2018,
Gabriel Zamfir a spus cã mamele care îºi duc copiii la mitin-
guri ar merita mãcar un glonþ în cap. «Un mare respect pen-
tru acei jandarmi ºi mãcar un glonþ în cap acelor asa-zise
„mame” care au ieºit cu copiii în braþe la proteste deºi se ºtia
cã nu e un protest paºnic aºa cum ar trebui sa fie în demo-
craþie. Dar deh nu avem aceeaºi definiþie pentru „democra-
þie”», a scris Zamfir pe reþeaua de socializare. Oamenii l-au
sancþionat dur în sute de mesaje. Unul a venit chiar de la
ministrul Culturii de la vremea respectivã: „Asemenea atitu-
dini ºi vocabular nu pot fi acceptate în România de astãzi, ele
amintind de cele mai negre momente prin care a trecut popo-
rul nostru în secolul trecut. Nu pot iniþia mãsuri administra-
tive împotriva acestui domn, întrucât Filarmonica din Craio-
va nu se aflã în subordinea ministerului pe care îl conduc.
Îmi permit, însã, la rândul meu, sã-i sugerez o demisie de
onoare”, declara George Ivaºcu, citat de pressone.ro.

 O artã e ºi managementul, însã nu tocmai pe înþelesul lui Gabriel
Zamfir… În 5 mai 2018, acesta a organizat la Sala Polivalentã din Craiova
concertul „Maria Tãnase Symphonic”, avându-i protagoniºti pe Loredana
Groza, Emilia Dorobanþu ºi Dinu Iancu Sãlãjanu. Ce a lipsit evenimentului a
fost tocmai… un public pe mãsura capacitãþii sãlii, care dispune de peste
4.200 de locuri numai în tribune, ºi sumei investite, de 300.000 lei! Potrivit
informaþiilor puse la dispoziþia cotidanului „Cuvântul Libertãþii” în urma unei
solicitãri în baza legii privind liberul acces la informaþii, Filarmonica „Oltenia”
a vândut pentru acest concert doar 229 de bilete, încasând în total 12.005 lei,
ºi a distribuit 2.227 de invitaþii! Ceea ce înseamnã cã, ºi în aceste condiþii, sala
a fost pe jumãtate goalã. Mai mult, Zamfir ºi-a asumat ca premierã acest
eveniment, omiþând voit cã Filarmonica „Oltenia” a organizat, pe data de 25
septembrie 2015, când manager era Vlad Drãgulescu, tot la Sala Polivalentã
din Craiova, concertul „Maria Tãnase Simfonic”, care i-a adus pe scenã pe
aceeaºi Loredana Groza ºi pe membrii Cvartetului de coarde „Bãlãnescu”! Un
succes, de altfel, aplaudat de aproximativ 5.000 de spectatori, despre care nu
s-a amintit o vorbã în materialele de promovare din 5 mai 2018.

Nãscut în Bulgaria, Ivan
Iliev (49 de ani) este absolvent
al cursurilor universitare la
Academia de Muzicã din Sofia
ºi al celor postuniversitare în
S.U.A., ca licenþiat al Universi-
tãþii din Indiana. De asemenea,
a obþinut titlul de doctor în mu-
zicã la Universitatea de Stat din
Louisiana, unde a ºi deþinut
funcþiile de manager ºi dirijor
secund al orchestrei. Este auto-
rul cãrþii „Orchestra Simfonicã
– Mituri ºi realitate”, publicatã
în anul 2015 la Editura „Aius”
din Craiova. La Filarmonica
„Oltenia” îºi desfãºoarã activi-
tatea din vara anului 2015, având
funcþia de consultant artistic ºi
atribuþii de dirijor al Orchestrei
de Camerã a instituþiei.

Gabriel Zamfir (35 de ani) are
studii universitare de teologie la
Craiova ºi de muzicã la Bucureºti,
în 2011 finalizând ºcoala doctora-
lã cu o tezã în muzicologie, sub
coordonarea prof. univ. dr. Gheor-
ghe Oprea. Din 2007 este cadru
didactic la Departamentul de Arte
al Universitãþii din Craiova. Între
timp, a mai fost artist liric la Tea-
trul Liric „Elena Teodorini” (azi,
Opera Românã Craiova), director
la câteva SRL-uri cu activitate în
domeniile telefoniei mobile ºi bro-
kerajului, arhidiacon onorific în
Mitropolia Olteniei, a fondat ºi
manageriat Ansamblul Folcloric
„Doina Olteniei”. În 2016 a candi-
dat la Primãria Craiova, din partea
Alianþa Liberalilor ºi Democraþilor
(ALDE) – Filiala Dolj.

dvs. nu înþelegeþi, cât încã sun-
teþi în instituþia asta, de unde daþi
de mâncare la copilu’ de-acasã,
cã nu vã puteþi pune de-a doua
instituþiei?”, îi spune Zamfir pe
acelaºi ton.

Replicile, acuzele ºi amenin-
þãrile se rostogolesc timp de
aproximativ patru minute, pen-
tru ca apoi situaþia sã degenere-
ze: pe de o parte Ivan Iliev cere
colaborare ºi afirmã cã termenul
de management este greºit înþe-
les în aceastã instituþie publicã,
iar pe de altã parte Zamfir îi pro-
pune ironic sã concureze în 2020
(n.r. – când îi va expira manda-
tul) pentru obþinerea funcþiei de
manager al Filarmonicii craiove-
ne. „Domnu’ Iliev, atâta vã spun
pe sfârºit de an: domne, vedeþi-
vã de atribuþiunile fiºei postului
dvs., cã, dacã nu, lucrurile se vor

schimba începând cu 1 ianuarie!
Credeþi-mã! (...) Vã anunþã ma-
nagerul instituþiei cã dvs. sun-
teþi în plus în instituþia asta!
Deci dvs. nu aveþi o utilitate în
instituþie!”, mai spune Zamfir, iar
tonul sãu urcã pânã ajunge la þi-
pete. În înregistrare se aude ºi
cum managerul dã cu pumnul în
masa de pe care sar ceºti ori pa-
hare ºi, culmea, tot el îi strigã
interlocutorului sãu: „Domne, tu
nu þipi la mine!”.

Ceea ce urmeazã este haluci-
nant: „Ieºi în momentul ãsta de la
mine din birou! Ieºi! Hai, ieºi oda-
tã!”, strigã cât poate Zamfir. În-
trebat de Iliev de postul de dirijor
pe care i l-a promis, acesta rãc-
neºte: „Pãi tu eºti dirijor, bã? Bã,
tu eºti dirijor? Eºti trompetist, bã,
n-ai diplomã! Ieºi afarã de la
mine din birou! Ieºi în momentul
ãsta!”, urlã Zamfir, iar furia sa
creºte în momentul în care Iliev
îi spune: „Nu poþi sã te comporþi
în modul ãsta! Mã duc la Poliþie!
(...) Cine eºti tu? Ai venit aici de
pe stradã, niciodatã n-ai fost într-
o instituþie de culturã!”. În înre-
gistrarea audio se mai aude cum
Zamfir încearcã sã îl scoatã cu
forþa din birou ºi continuã sã þipe
la el: „Bã, io am venit de pe stra-
dã? Nu îþi este ruºine, nesimþitu-
le! Ieºi afarã de la mine din bi-
rou! Nu îþi este ruºine? Nesimþi-
tule care eºti nesimþit de nu ºtii
sã vorbeºti! Hai, ieºi! Chiar nu
îþi este ruºine? Nesimþitule care eºti
nesimþit sã îmi spui tu mie cã am
venit eu de pe stradã!”.

În aceeaºi zi în care a avut loc
incidentul, Ivan Iliev a depus o
sesizare la Primãria Craiova, în
care expune cele întâmplate ºi
solicitã luarea „mãsurilor legale
cuvenite”. „Menþionez cã nu este
primul caz de hãrþuire ºi de ame-
ninþare la adresa mea din partea
managerului instituþiei”, mai pre-
cizeazã acesta în sesizare. Ivan

Iliev a povestit pentru „Cuvântul
Libertãþii” cã totul a pornit de la
o întrebare adresatã, în aceeaºi
zi, contabilei-ºefe, referitoare la
douã instrumente muzicale de-
spre care a aflat din mass-media
cã vor fi reparate. „Am întrebat
care sunt instrumentele. N-am
întrebat nimic de costuri, ca sã
îmi ies din atribuþiile mele”, a
spus dirijorul. Nu a primit vreun
rãspuns, ci, câteva minute mai
târziu, telefonul de convocare în
biroul managerului, pentru a da
socotealã de întrebarea pusã.
Iliev nu se declarã însã surprins
de comportamentul agresiv al
acestuia. „Mi-am dat seama în
timp cã este o persoanã violen-
tã. E cunoscutã afirmaþia sa de-
spre mamele de la protest care
ar merita împuºcate... Nu res-
pectã persoanele ºi nu are decen-
þa sã recunoascã atunci când gre-
ºeºte. Totuºi, provine dintr-o fa-
milie de preoþi…”, a declarat Iliev,
afirmând cã a decis sã porneas-
cã înregistrarea când a intrat în
biroul managerului anticipându-i
reacþia ºi pentru a se proteja.
Martorã la întregul incident a fost
contabila-ºefã Olga Costescu.
„Era acolo sã se plângã de faptul
cã eu mi-am încãlcat atribuþiile.
Ea s-a speriat, s-a blocat ºi a pri-
vit la el ºocatã. Nu a încercat sã
intervinã”, a relatat muzicianul.

Ivan Iliev mai spune cã ºi în
trecut au existat discuþii conflic-
tuale cu managerul: «La sfârºitul
lunii noiembrie iar m-a chemat în
birou. M-a abordat cu expresia
„ce mama dracului” fac eu. A fost
o discuþie tot despre atribuþiile din
fiºa postului, în care a ridicat to-
nul», a povestit acesta. „Am fost
ameninþat cã, dacã mã prezint ca
martor în procesul unei foste co-
lege care se judecã în prezent cu
Filarmonica, sã o fiu dat afarã,
cã mã pun împotriva instituþiei”,
a povestit Ivan Iliev despre o altã

confruntare cu Gabriel Zamfir.
Muzicianul susþine cã, în schim-
bul neprezentãrii sale în instanþã,
managerul i-a promis obþinerea
postului de dirijor. «Instituþia de
culturã Filarmonica „Oltenia” nu
este privatã. Este o instituþie pu-
blicã ºi totul trebuie sã fie trans-
parent. Orice persoanã are drep-
tul sã punã întrebãri ºi sã primeas-
cã rãspunsuri, pentru cã aici sunt
banii fiecãruia din taxe», consi-
derã Iliev, care în prezent se aflã
în proces de consultare cu avo-
catul sãu pentru a decide calea pe
care o va urma în continuare.

***
Contactat telefonic a doua zi

dupã incident, viceprimarul Ste-
lian Bãrãgan a declarat cã ºtie de-
spre cele petrecute la Filarmoni-
ca „Oltenia” ºi cã informat a fost
ºi primarul Mihail Genoiu, dispu-
nându-se deja constituirea unei
comisii de anchetã, cel mai pro-
babil cu data de 27 decembrie
2018. «Am primit sesizarea dom-
nului Ivan Iliev, am avut o discu-
þie ºi cu dl primar ºi vom porni o
anchetã. Se va constitui o comi-
sie, sã vedem ce s-a întâmplat,
de fapt. Am avut o discuþie ºi cu
dl director Gabriel Zamfir ºi mi-a
spus cã dl Iliev ar fi venit ºi l-ar fi
agresat. Cine a greºit va pãrãsi
instituþia. Dacã a greºit dl con-
sultant artistic, va intra în comi-
sia de disciplinã. Dacã a greºit dl
manager, eu o sã îi cer demisia,
pentru cã nu e normal un astfel
de comportament. Cel puþin cât
timp se aflã în coordonarea mea,
eu nu sunt de acord cu aºa ceva
ºi se pare cã ºi dl primar e în asen-
timentul meu. Fiind sãrbãtorile
acum, comisia se va forma cu
data de 27 decembrie. Vã asigur
cã, dacã managerul a greºit, pleacã
acasã, pentru cã este la a treia aba-
tere ºi eu nu mai stau cu el la dis-
cuþii. Nu admit astfel de compor-
tament!», a spus Bãrãgan.
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Când ultimele file cad din mii de calendare
ºi se aprind steluþe-n crengi de brad, ca semn
de urare ºi preþuire le sunt alãturi locuitorilor
comunei Orodel ºi le doresc  sã aibã parte de
un An Nou 2019 mai bun, presãrat cu succese

ºi realizãri, alãturi de tradiþionalul
„LA MULÞI ANI!”

Primarul Comunei Orodel,
Vâlcomeanu Jane

Luminã în case,
pace în suflete, mese
îmbelºugate ºi toþi cei
dragi acasã, le urez la
ceas de sãrbãtoare,
locuitorilor comunei
Valea Stanciului!
Noul An 2019 sã fie
presãrat cu realizari
remarcabile, împliniri,
sãnãtate, fericire ºi
izbândã! „LA MULÞI
ªI SÃNÃTOªI ANI!”

Primar, Gângioveanu Ovidiu

Minunatul spirit al Sãrbãtorilor de Iarnã sã-i
însoþeascã mereu pe toþi locuitorii comunei Poiana
Mare, sã le aducã multã sãnãtate, pace în suflete,
bucurii ºi realizãri alãturi de toþi cei dragi. O caldã
urare ºi tradiþionalul „LA MULÞI ANI!” din partea

primarului Vintilã Marin

Mireasma cetinei de
brad sã poarte bucuria
colindelor ºi sã ajungã în
casele tuturor locuitori-
lor comunei Cetate,
alãturi de toate urãrile
de sãnãtate, prosperitate
ºi bunãstare din partea
primarului, Duþã Marin.
Sufletele sã vibreze în
armonie ºi pace,  iar
norocul sã vã urmeze în Anul 2019!

„LA MULÞI ANI!”

Sãrbãtorile de Iarnã sã lumineze casele
ºi inimile tuturor locuitorlor comunei
Maglavit, sã le aducã sãnãtate, fericire,
belºug ºi bucurii, din partea primarului
Ion Dinu. Fie ca Noul An 2019 sã vã gã-
seascã pe toþi la fel de voioºi, sãnãtoºi ºi

împliniþi sufleteºte!
„LA MULÞI ANI!”

Stoenescu Dumitrel Titel, Primarul Comunei
Afumaþi,  transmite un sincer ºi cãlduros

„La mulþi ani!” tuturor locuitorilor comunei ºi îi
asigurã de toatã consideraþia ºi preþuirea.

Lãsaþi magia colindului strãbun sã vã picure în
suflet numai bucurii ºi primiþi-mi  cu drag toate
gândurile de preþuire, realizãri depline, sãnãtate

ºi prosperitate! ”La mulþi ani 2019!”

În vremea colindelor, vremea bucuriei ºi
speranþei, primarul comunei Cãlãraºi,

Vergicã ªovãilã, ureazã tuturor locuitorilor
comunei Cãlãraºi, multã sãnãtate, un An Nou
îmbelºugat ºi fericit, realizãri ºi împliniri, sã îi

aibã în preajmã pe toþi cei dragi! Iubirea,
bucuria, înþelepciunea ºi generozitatea

sã vã fie cãlãuzã în 2019!
LA MULÞI ªI SÃNÃTOªI ANI!

La cumpãna dintre ani, lumina bucuriei ºi
speranþei sã pãtrundã în casele tuturor locuitorilor

oraºului Calafat, sã le bucure inimile de liniºte
sufleteascã, sã aibã realizãri, belºug, ºi împliniri,
sã poarte în suflete izbânda ºi speranþa! Încrede-
rea ºi bucuria aduse de Sfintele Sãrbãtori sã vã
însoþeascã pe tot parcursul anului ce va urma!

”LA MULÞI ANI 2019!”Ciobanu Lucian,
Primarul Oraºului Calafat

La cumpãna dintre ani, Lumina bucuriei ºi
speranþei sã pãtrundã în casele tuturor locuito-
rilor comunei Cârcea, sã le mângâie inimile de
liniºte sufleteascã, sã aibã realizãri, belºug, ºi
împliniri, sã poarte în suflete izbânda ºi speranþa!
Fie ca încrederea ºi liniºtea aduse de Sfintele

Sãrbãtori sã vã însoþeascã pe tot parcursul
anului 2019!

LA MULÞI ANI SÃNÃTOªI!
Primar, Pupãzã Valericã
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Acum, când Anul Nou 2019
se apropie cu repeziciune,
le doresc dragilor mei
consãteni din comuna
Ostroveni sã fie sãnãtoºi,
mulþumiþi sufleteºte ºi
încrezãtori! Îmi doresc ca
Anul Nou sã vã gãseascã
alãturi de familiile dum-
neavoastrã, sã fiþi fericiþi
ºi bucuroºi!

LA MULÞI ANI!
Primarul Comunei Ostroveni,

Preduº Silviu Dorel

Primarul comunei
Pleniþa, Calafeteanu
Mihai-Puiu, la ceas de
sãrbãtoare, transmite
tuturor  cetãþenilor
multã sãnãtate, bucurii,
sã pãºim încrezãtori în
Noul An, cu sufletele
pline de iubire ºi nãzuinþe!
Speranþele ce au rãmas speranþe sã le
preia Anul Nou 2019!

”LA MULÞI ANI!”

Primarul comunei Urzicuþa, Grigorescu Florea,
ureazã tuturor locuitorilor multã sãnãtate,
prosperitate, bucurii ºi putere de muncã.

Fie ca Noul An 2019 sã ne gãseascã pe toþi
mai buni, mai iertãtori, cu sufletele curate ºi

mulþumite! SÃRBÃTORI  FERICITE!
LA MULÞI ANI!

Frumuseþea iernii cu
albul fulgilor de nea
presãraþi peste gândurile
noastre, cu dulcele ecou
al colindelor, cu imaginea
în suflet a celor dragi, ne
va purta într-un Nou An
împliniþi, iubiþi ºi fericiþi!
Ca semn al preþuirii, le urez locuitorilor comunei
Moþãþei  sã aibã parte de un an mai bun,
cu realizãri ºi belºug! Casele ºi inimile sã le fie
luminate de izbândã, puritate ºi speranþe!
LA MULÞI ANI CU SÃNÃTATE 2019! Primar,
Enea Constantin

Ghencioiu Constantin, Primarul Comunei
Mârºani,  închinã în cinstea cetãþenilor

comunei Mârºani o cupã a bucuriei, nãdejdei
ºi speranþei, acum, la Cumpãna dintre Ani,
când trebuie sã fim cu toþii mai buni, mai
liniºtiþi ºi încrezãtori. Iubirea, bucuria,
înþelepciunea ºi generozitatea sã vã fie

cãlãuzã în 2019! În speranþa unui an mai
bun, vã transmit tuturor un cãlduros:

“La Mulþi Ani!”

Ca grâul sub zãpadã, ca fulgul în zbor sã primim
speranþa unui An Nou 2019! La Cumpãna dintre

Ani, Primarul Comunei Ghidici, Tache Constantin,
este alãturi de toþi locuitorii comunei ºi le

transmite multã sãnãtate, bucurii, sã-i aibã
aproape pe cei dragi, sã se bucure de dragoste,

iubire ºi preþuire!
”LA MULÞI ªI FERICIÞI ANI!”

Pace în suflete, bucurii fãrã margini, sãnãtate
cât cuprinde, credinþã în bine! Iulian Siliºteanu,
Primarul Comunei Rast, la ceas de sãrbãtoare,

sunt alãturi de toþi locuitorii comunei ºi vã adresez
cele mai calde urãri de sãnãtate, împlinire ºi

speranþã! Fie ca Anul Nou 2019 sã vã aducã tot ce
este mai de preþ, încredere, realizãri ºi satisfacþii!

”La Mulþi Ani Fericiþi!”

Primarul Comunei Brãdeºti, Ion Rãcãreanu,
nu i-a uitat ºi este alãturi de toþi locuitorii comunei,
cu cele mai calde urãri de sãnãtate, prosperitate

ºi belºug, acum,  în preajma Anului Nou 2019.
Le transmit tuturor gânduri calde ºi sincere,

încredere ºi aprecieri!
„LA MULÞI ªI FERICIÞI ANI!”

Frumuseþea iernii cu
albul fulgilor de nea
presãraþi peste gânduri-
le noastre, cu dulcele
ecou al colindelor, cu
imaginea în suflet a
celor dragi, ne va purta
într-un Nou An împli-
niþi, iubiþi ºi fericiþi! Ca semn al preþuirii, le urez
locuitorilor comunei Bistreþ sã aibã parte de un an
mai bun, cu realizãri ºi belºug! Casele ºi inimile sã
le fie luminate de izbândã, puritate ºi speranþe!

LA MULÞI ANI CU SÃNÃTATE!
Primar, Antonie Cristina
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2019 sã vinã  cu sãnãtate, bucurii, mult spor
ºi împliniri! Le doresc locuitorilor comunei
Drãgoteºti, acum, când orologiul stã sã batã
Anul Nou,  sã-l întâmpinaþi cum se cuvine, cu

inimile pline de dragoste ºi bunãtate, cu mesele
îmbelºugate, familiile sã vã fie unite ºi sã aveþi

parte de tot ce este mai bun! Cele mai alese
gânduri de preþuire ºi încredere, multã sãnãtate,

putere de muncã ºi „LA MULÞI ANI!”
vã ureazã Primarul Comunei Drãgoteºti,

Dincã Dumitru

Sãrbãtoarea Anului Nou
ne oferã deosebita plãcere
sã le adresãm  tuturor
locuitorilor comunei Iºalniþa,
sincere urãri de sãnãtate,
fericire ºi prosperitate. Fie ca
tradiþionalele colinde româneºti sã
rãsune în toate casele ºi sã vesteas-
cã un An Nou 2019 îmbelºugat pentru
dumneavoastrã, pentru familii ºi pentru
toþi cei dragi!” LA MULÞI ANI!”

Consiliul Local Iºalniþa,
Primar Flori Ovidiu ºi Viceprimar Bãlan Eugen

Anul Nou 2019 sã vinã  cu
voie bunã, trai uºor, sãnãtate,
bucurii ºi mult spor!
Le doresc locuitorilor comu-
nei Podari, acum, când
orologiul stã sã batã trecerea
dintre ani, sã-l întâmpinaþi
cum se cuvine, cu inimile
pline de dragoste ºi bunãtate,
cu mesele îmbelºugate,
familiile sã vã fie unite ºi sã aveþi parte de tot
ceea ce este mai bun! Cele mai alese gânduri de
preþuire ºi încredere, multã sãnãtate, putere de
muncã ºi „LA MULÞI ANI!” vã ureazã Primarul
Comunei Podari, Constantin Gheorghiþã

E cumpãna dintre ani! Sã privim înapoi cu
iertare, înainte cu speranþã, în jos cu înþelegere

ºi în Sus cu recunoºtinþã! Speranþa sã vã
deschidã poarta spre un An Nou plin de bucurii
ºi împliniri! Sunt cu toatã inima alãturi de toþi

locuitorii comunei Almãj ºi le transmit cele mai
calde gânduri de sãnãtate, belºug ºi realizãri,

sã fiþi încrezãtori ºi mulþumiþi sufleteºte!
”LA MULÞI ANI 2019!” Ion Rãcãreanu,

Primarul Comunei Almãj

Lãsaþi magia Sãrbãto-
rilor de Iarnã sã vã
picure în suflete fiori de
sfinþenie ºi primiþi cu
drag toate gândurile de
preþuire, realizãri ºi
prosperitate!

În preajma Anului Nou
sunt alãturi de toþi locuitorii oraºului Bechet cu
cele mai calde urãri de sãnãtate, belºug ºi
împliniri!

„LA MULÞI ANI 2019!”
Glãvan Adrian, Primarul Oraºului Bechet

Fie ca toate visele pe care le fãuriþi în aceste
zile magice de Sãrbãtoare sã se împlinescã,
drumul strãbãtut pentru realizarea lor sã vã
aducã bucurie în inimi, iar în case sã aveþi

parte numai de fericire ºi belºug. Un cãlduros
”La Mulþi Ani 2019 !” tuturor locuitorilor

comunei Seaca de Câmp! Primar, Bãloi Iulicã

Vasilca ªtefan, Primarul Comunei Carpen, este
alãturi de toþi locuitorii cu un gând bun ºi cu o
urare caldã, acum, în preajma Noului An 2019,
când toate sufletele aºteaptã o mângâiere ºi o

vorbã bunã, iertare ºi dragoste! Vã doresc sã aveþi
parte de un an prosper, plin de Luminã, Speranþã

ºi Iubire! LA MULÞI ANI!

Primarul Oraºului
Filiaºi, Gheorghe Ilie
Costeluº, ureazã
tuturor locuitorilor din
oraºul Filiaºi, multã
sãnãtate, belºug în
case, Sãrbãtori liniºtite
alãturi de cei dragi ºi
numai realizãri! În
speranþa unui an mai
bun, vã trimit o caldã felicitare, un strop de
încredere ºi fericire!”LA MULÞI ANI 2019!”

În spiritul Sãrbãtorilor
de Iarnã ºi în apropierea
momentului ce marcheazã
cumpãna dintre ani,
doresc  ca magia acestor
sãrbãtori sã pãtrundã în
casele ºi în sufletele
tuturor locuitorilor oraºu-
lui Segarcea ºi sã le aducã
multã sãnãtate, bucurii ºi împliniri!

LA  MULÞI ANI 2019!
Primarul Oraºului Segarcea, Tutunaru Nicolae
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Mungiu Gheorghe, Primarul Comunei
Ciupercenii Noi, la ceas de sãrbãtoare, închinã

o cupã a bucuriei ºi speranþei pentru toþi
locuitorii comunei ºi le transmit din tot sufletul

sã aibã parte de un an mai bun, cu multe
realizãri ºi satisfacþii, sã fie sãnãtoºi, sã-i aibã
aproape pe toþi cei dragi ºi sã se bucure împre-
unã cu familiile dumnealor de tot ce este mai

de preþ! ”LA MULÞI ANI 2019!”

Belºug ºi realizãri sã vã aducã Noul An
2019! Multe împliniri în viaþã, inimile sã tresal-
te de dragoste ºi iubire, sã aveþi familiile unite
ºi casele pline de bucurii! Primarul Comunei
Sopot, Cãtãlin Trãistaru, transmite cele mai

alese ºi preþioase gânduri pentru toþi locuitorii
comunei, multã sãnãtate, putere de muncã ºi

„LA MULÞI ANI!”

Primarul Comunei
Bucovãþ, Tuþã Marius
Cristian, ureazã tuturor
locuitorilor comunei un
An Nou Fericit alãturi de
toþi cei dragi, sãnãtate ºi
bunãstare, casele sã le fie colindate de mireas-
ma cetinei de brad ºi de toate gândurile bune
ºi urãrile de sãnãtate ºi preþuire!

LA MULÞI ANI 2019!

Primarul Comunei Desa,
Bãdoiu Gabriel,  transmite
tuturor locuitorilor comunei
sã aibã parte de multã
sãnãtate, prosperitate,
împlinirea dorinþelor alãturi de cei dragi în
Noul An 2019!Sã avem cu toþii multe realizãri,
împliniri ºi satisfacþii alãturi de familiile noastre!
UN AN NOU FERICIT! LA MULÞI ANI!

Amza Dumitru,
primarul comunei
Braloºtiþa, transmite
tuturor locuitorilor
comunei, calde urãri la
ceas de Sfinte Sãrbãtori,
sã aibã parte de un An
Nou îmbelºugat, iar
casele sã le fie colindate
de multe bucurii. Fie ca spiritul Sãrbatorilor de
Iarnã sã pãtrundã în sufletele ºi-n inimile celor
dragi!  LA MULÞI ANI 2019!

E vremea colindelor
ºi-a bucuriei! Norocul
sã vã urmeze, bunãstare
s-aveþi, pace în suflete
vã doresc de Sãrbãtori
ºi-n Anul care vine! Sã-
i aveþi aproape pe cei
dragi, mesele sã fie
îmbelºugate ºi sã
primiþi din partea primarului comunei Malu
Mare, Dodocioiu Ilie, cele  mai calde urãri ºi un
sincer LA MULÞI ANI! Primiþi cu inimile curate,
cu speranþe ºi încredere Anul Nou 2019!

Belºug ºi realizãri sã vã aducã Noul An 2019!
Multe împliniri în viaþã, inimile sã tresalte de

dragoste ºi iubire, sã aveþi familiile unite ºi casele
pline de bucurii! Primarul Comunei Leu, Cristes-

cu Iulian, transmite cele mai alese ºi preþioase
gânduri pentru toþi locuitorii comunei, multã

sãnãtate, putere de muncã ºi „LA MULÞI ANI !”

Neacºu Florea, Primarul
Comunei Gighera,
transmite tuturor
locuitorilor comunei,
la ceas de sãrbãtoare,
sã aibã parte de un An Nou
plin de bucurii ºi realizãri
alãturi de familiile dumnealor.
Sã primim odatã cu lumina
Noului An, cãldura, liniºtea, dragos-
tea ºi împãcarea, bucurii, izbândirea
visurilor ºi, mai ales, multã sãnãtate!

„La Mulþi Ani Fericiþi!”

Tuturor locuitorilor co-
munei Daneþi, le doresc un
An Nou prosper, cu împli-

niri ºi satisfacþii, bucurii ºi
încredere! 2019 sã vinã cu

mult spor ºi sãnãtate! Casele ºi
inimile sã le fie luminate de izbândã,

puritate ºi speranþe!
LA MULÞI ANI FRUMOªI ªI SÃNÃTOªI!

Primar, Antonie Marius Cristian
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Anunþul tãu!

PFA RÃCEALÃ FLORENÞA
VÂND MIERE

PRODUCÞIE 2018.
Relaþii la Telefon:

0769/037.712.

Anunþul tãu!Anunþul tãu!
Parohia Galiciuica, cu sediul în Comu-

na Galiciuica, strada Principalã, Jud. Dolj,
având CIF 10219386, cheamã în judecatã
Comuna Galiciuica prin Primar, în Dosarul
1717/183/2018, pe rol la Judecãtoria Bãileºti,
având ca obiect constatarea dreptului de pro-
prietate prin uzucapiunea de 30 de ani asu-
pra bisericii, clopotniþei ºi terenului aferent,
precum ºi asupra celor douã cimitire paro-
hiale, toate situiate în Comuna Galiciuica,
Jud. Dolj, cu termen de judecatã 17.01.2019.

S.C. Salubritate Craiova S.R.L. or-
ganizeazã concurs pentru ocuparea unui
post de conducãtor autospecialã. Dosa-
rele de concurs se depun la sediul socie-
tãþii, la Compartimentul Resurse Umane,
pânã la data de 07.01.2019, ora 12.00. In-
formaþii suplimentare se pot obþine la tele-
fon 0251/412.628, interior 114.

S.C. ROMCIM IMPEX S.R.L., titular al
proiectului “CONSTRUIRE SPAÞIU COMER-
CIAL “, anunþã publicul interesat asupra luãrii
deciziei etapei de încadrare de cãtre Agenþia
pentru Protecþia Mediului Dolj: proiectul nu
se supune evaluãrii impactului asupra mediu-
lui pentru proiectul “CONSTRUIRE SPAÞIU
COMERCIAL“ propus a fi amplasat în Mun.
Bãileºti, Str. Independenþei, nr. 65, Jud.Dolj.
Proiectul deciziei de încadrare ºi motivele care
o fundamenteazã pot fi consultate la sediul
autoritãþii competente pentru protecþia mediu-
lui APM Dolj din Craiova, str. Petru Rareº, nr.
1, în zilele luni-joi între orele 800-1630 ºi vineri
orele 800-1400, precum ºi la urmãtoarea adresã
de internet http://apmdj.anpm.ro. Publicul in-
teresat poate înainta comentarii/observaþii la
proiectul deciziei de încadrare în termen de 5
zile de la data publicãrii prezentului anunþ, pânã
la data de 02.01.2019.

COMUNA COÞOFENII DIN FAÞÃ  anun-
þã publicul interesat asupra  luãrii deciziei
etapei de încadrare de cãtre Agenþia pentru
Protecþia Mediului Dolj:proiectul nu se su-
pune evaluãrii impactului asupra mediului
pentru proiectul ,,Asfaltare strãzi în comuna
Coþofenii din Faþã, judeþul Dolj” propus a fi
amplasat în comuna Coþofenii din Fatã, sa-
tele Coþofenii din Faþã ºi Beharca, judeþul
Dolj. Proiectul deciziei de încadrare ºi moti-
vele care o fundamenteazã  pot fi consultate
la sediul APM Dolj, Municipiul Craiova, str.
Petru Rareº, nr. 1, în zilele de luni- joi intre
orele 800-1630  ºi vineri între orele 800 -1400 pre-
cum ºi la urmãtoarea adresã de internet: http/
/apmdj.anpm.ro. Publicul interesat poate îna-
inta comentarii/observaþii la proiectul deci-
ziei de încadrare în termen de 5 zile de la
data publicãrii prezentului anunþ, pânã la data
de 03.01.2019.

PRIMARIA COMUNEI CARPEN cu se-
diul in Carpen, str. Tarnavei, nr. 1 organi-
zeaza concurs de recrutare pentru ocu-
parea unei functii publice de executie va-
cante din cadrul aparatului de specialitate
al Primarului comunei Carpen, astfel: De-
numirea postului: Consilier, clasa I, grad
profesional debutant - compartiment sta-
re civila. Data si ora desfasurarii concur-
sului: proba scrisa - 28.01.2018, ora 10.00.
Interviul - in termen de cel mult 5 zile lu-
cratoare de la data afisarii rezultatului pro-
bei scrise. Conditii de ocupare a postului:
- studii universitare de licenta absolvite cu
diploma in domeniul stiinte juridice sau fi-
lologie. Dosarele de concurs se depun in
termen de maxim 20 zile de la data publi-
carii anuntului, la sediul Primariei Carpen.
Persoana de contact: Calangiu Eugen –
secretar, tel. 0785.227851.

Casa Judeþeanã de Pensii Dolj, cu se-
diul în Craiova, str. M. Kogalniceanu, nr.14,
anunþã cã în perioada 28.01.2019(ora 10°°-
proba scrisã) – 30.01.2019 (interviu), se va
desfãºura concursul pentru ocuparea a
douã funcþii publice vacante de consilier
juridic principal din cadrul Serviciului Infor-
maticã ºi Pensii Internaþionale ºi inspector
superior în cadrul Serviciului Stabiliri Pre-
staþii. Condiþiile de participare la concurs
sunt cele prevãzute de art.54 din Legea
nr.188/1999 privind Statutul funcþionarilor
publici (r2): Condiþii necesare participãrii
la concurs pentru funcþia de inspector su-
perior. a) studii universitare de licenþã ab-
solvite cu diplomã, respectiv studii superi-
oare de lungã duratã, absolvite cu diplomã
de licenþã sau echivalentã; b) vechime în
specialitatea studiilor absolvite: cel puþin 7
ani; Condiþii necesare participãrii la con-
curs pentru funcþia de conilier juridic prin-
cipal. a) studii universitare juridice de licenþã
absolvite cu diplomã, respectiv studii juri-
dice superioare de lungã duratã, absolvite
cu diplomã de licenþã sau echivalentã; b)
vechime în specialitatea studiilor absolvite:
cel puþin 5 ani; Condiþii specifice partici-
pãrii la concurs. a) cunostine limba engle-
zã – nivel bazã dovedite pe baza unor do-
cumente care sã ateste deþinerea compe-
tenþelor respective, emise în condiþiile legii;
b) cunostinþe operare PC – nivel bazã do-
vedite pe baza unor documente care sã
ateste deþinerea competenþelor respective,
emise în condiþiile legii; Termenul de depu-
nere al dosarelor – 16.01.2019. Relaþii su-
plimentare se pot obþine la Serviciul Resur-
se Umane din cadrul Casei Judeþene de
Pensii Dolj la telefon: 0251.406.732, int.120.

Primãria Comunei Dobroteºti, judeþul
Dolj, organizeazã concurs de recrutare pen-
tru ocuparea pe perioadã nedeterminatã a
funcþiei publice de execuþie vacante, con-
silier, clasa I, gradul debutant, Comparti-
ment contabilitate-financiar. Candidaþii tre-
buie sã îndeplineascã condiþiile generale
prevãzute de art. 54 din Legea nr. 188/1999
privind Statutul funcþionarilor publici r2, cu
modificãrile ºi completãrile ulterioare. Con-
diþiile specifice necesare în vederea partici-
pãrii la concurs ºi a ocupãrii functiei publi-
ce sunt:- studii universitare de licenþã ab-
solvite  cu diplomã, respective studii supe-
rioare de lungã duratã, absolvite cu diplo-
mã de licenþã sau echivalentã în domeniul
ºtiinþelor economice. Concursul se va or-
ganiza la sediul Primãriei Dobroteºti, jude-
þul Dolj, conform calendarului urmãtor;- 4
februarie 2019, ora 11:00 proba scrisa- 6
februarie 2019, ora 11:00 proba interviu.
Dosarele de înscriere la concurs trebuie sã
conþinã în mod obligatoriu, documentele
prevãzute de art. 49, alin (1) din H.G. nr.
611/2008 ºi se vor depune în termen de 20
de zile de la publicarea anunþului în moni-
torul oficial. Relaþii suplimentare  privind
condiþiile specifice, tematica ºi bibliografia
de concurs se pot obþine de la sediul Pri-
mãriei Comunei Dobrotesti, judeþul Dolj,
telefon/fax  0251378034, sau acesând pa-
gina oficialã a Primãriei Dobroteºti.

PRIMARIA COMUNEI CARPEN cu se-
diul in Carpen, str. Tarnavei, nr. 1 organi-
zeaza concurs de recrutare pentru ocupa-
rea unei functii publice de executie vacan-
te din cadrul aparatului de specialitate al
Primarului comunei Carpen, astfel: Denu-
mirea postului: Inspector, clasa I, grad pro-
fesional debutant - compartiment agricol.
Data si ora desfasurarii concursului: proba
scrisa - 29.01.2018, ora 10.00 Interviul - in
termen de cel mult 5 zile lucratoare de la
data afisarii rezultatului probei scrise. Con-
ditii de ocupare a postului: - studii univer-
sitare de licenta absolvite cu diploma in do-
meniul agronomie. Dosarele de concurs se
depun in termen de maxim 20 zile de la
data publicarii anuntului, la sediul Primariei
Carpen. Persoana de contact : Calangiu Eu-
gen – secretar, tel. 0785.227851.
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Sã primim odatã cu

toþi colindãtorii ºi
Lumina, cãldura,
liniºtea, dragostea,
împãcarea ºi veselia.
Viaþa sã ne fie mai
frumoasã, traiul mai
uºor, inimile pline de
bucurii ºi satisfacþii! Anul
Nou 2019 sã lumineze
sufletele ºi casele tuturor
locuitorilor comunei Castranova, sã le aducã
multã sãnãtate, împliniri ºi izbândã!

LA MULÞI ªI FERICIÞI ANI!
Primarul Comunei Castranova, Mãceºanu Dumitru

Lumina Sãrbãtorilor de Iarnã sã pãtrundã
în toate casele locuitorilor oraºului Dãbuleni,

sã le aducã din partea primarului Bãjenaru Aurel,
multã sãnãtate, bucurii ºi un an mai bogat în

împliniri, mai înalt în aspiraþii, plin de succese!
Sã-i avem aproape pe toþi cei dragi!

„LA MULÞI ANI 2019!”

PARC-TURISM S.A. CRAIOVA
Str. Bibescu, nr.12
RO11940770
J16/445/1999

ANUNÞ DE PARTICIPARE
pentru selecþia de oferte în vederea realizãrii investiþiei

”Amenajare si modernizare hol intrare Hotel Parc + Amenajare
apartamente (106 si 108); camerele 105 ºi 113 ºi camerele

101÷104; 109÷115 + Amenajare ºi modernizare salã mese Restau-
rant Parc + Amenajare ºi modernizare hol intrare  Restaurant

Parc ºi grupuri sanitare”

Parc – Turism S.A. Craiova  în calitate de beneficiar,  organizeazã
la sediul din strada Bibescu, nr.12, Craiova, în data de  18.01.2019, ora
1200, selecþia de oferte în vederea atribuirii contractului de lucrãri, având
ca obiect ”Amenajare ºi modernizare hol intrare Hotel Parc +
Amenajare apartamente(106 ºi 108); camerele 105 si 113 ºi came-
rele 101÷104; 109÷115 + Amenajare ºi modernizare salã mese Re-
staurant Parc + Amenajare ºi modernizare hol intrare  Restaurant
Parc ºi grupuri sanitare”

Documentaþia poate fi ridicatã de la sediul beneficiarului de la
data de  28.12.2018 pânã la data de 17.01.2019, ora 1600, în zilele lucrã-
toare, între orele 800 - 1600. Costul  documentaþiei este de 500 lei cu
T.V.A. inclus ºi se va achita cu numerar la casieria societãþii. Contrava-
loarea documentaþiei nu se va restitui.

Informaþii suplimentare la telefon  0722435264, persoanã de
contact Alniþi Maria.

Clarificãrile formulate la documentaþia de atribuire se pot so-
licita numai în format electronic la adresa de e-mail: office@hotel-
parc-craiova.ro.

Anunþul se regãseºte ºi pe site-ul Parc-Turism S.A. Craiova:
www.hotel-parc-craiova.ro ºi afiºat la sediul societãþii din strada
Bibescu, nr. 12, Craiova.

OFERTE DE SERVICIU
Angajez femeie la cu-
rãþenie, Popas Rustic
Balº. Telefon: 0768/
706.304.

VÂNZÃRI
CASE

Vând teren casã,
1.200 de metri pãtraþi,
în comuna Iancu Jia-
nu, judeþul Olt – pe lân-
gã liceu, cu temelie
beton, 2 camere + an-
treu, fântânã cu hidro-
for, pãtul metalic, cu
perdea în faþã unde in-
troduci douã autoturis-
me, gard metalic, pomi
fructiferi. Acte la zi. Preþ
16.500 de euro, nego-
ciabil. Telefon: 0769/
512.701.
Vând (schimb) casã
locuibilã comuna Pe-
riºor, cadastru, ane-
xe, apã curentã, ca-
nalizare la poartã, te-
ren 4500 mp, livadã
cu pruni, vie. Telefon:
0765/291.623.
Vând casã + anexe
în Calopãr, sat Dâlga,
gard metalic, posibi-
litãþi apã curentã. Te-
lefon: 0770/900.833;
0351/410.383.

Vând casã + anexe,
teren 2800 mp. Cio-
roiaºi - Dolj. Telefon:
0765/152.614.
Vând casã cu 4 ca-
mere, bucãtãrie, baie
+ wc în interior ºi alte
anexe în curte, locui-
bile, gard metalic,
fântânã, pomi fructi-
feri, în comuna Iancu
Jianu, judeþul Olt. Preþ
25.000 de euro, ne-
gociabil. Telefon:
0769/512.701.
Vând sau schimb cu
apartament Craiova,
casã mare cu toate uti-
litãþile super-îmbunãtã-
þitã în comuna Lipovu
cu teren 7000 mp. Te-
lefon: 0742/450.724.

TERENURI
Vând teren 500 mp, la
8 km de Craiova -
plantat cu pomi ºi vie,
între gard ºi asfalt este
canalizare ºi apã. Te-
lefon: 0770/175.394;
0745/043.152.
Vând pãdure Borãs-
cu - Gorj. Telefon:
0723/693.646.
Vând locuri de casã
Podari. Telefon: 0722/
943.220.

Cârcea, intravilan
zona str. Aeroportului
3000 mp, cadastru.
Preþ 15 Euro/mp. Te-
lefon: 0767/263.391.
Vând 7860 mp pãdu-
re salcâm în coasta
Calnicului, Comuna
Albeni - Gorj. Telefon:
0770/303.445.
Vând 400 ºi 1500 mp
Bãile Govora, toate
utilitãþile instalate, as-
falt, lângã pãdure. Te-
lefon: 0744/563.640,
0351/402.056.

VÂNZÃRI DIVERSE
Vând Aparat de sport
Fitness AB Genera-
tor, nou, nefolosit,
preþ 380 lei negocia-
bil. Telefon: 0723/
984.309.
Vând cutie metalicã
pentru pãstrat arma
de vânãtoare. Tele-
fon: 0721/995.405.
Vând loc de veci ci-
mitirul Roboaica, cu
lucrare pentru douã
gropi suprapuse.
Vând roþi MERCE-
DES cu cauciucuri de
iarnã 195/65R15.
Preþ convenabil Tele-
fon: 0762/183.205.

Vând bibliotecã. Tele-
fon: 0773/339.917.
Vând þiglã Jimbolia,
cãpriori ºi cãrãmidã
din demolãri. Telefon:
0722/943.220.

Covor persan 220/
210, televizor color -
100 lei, frigider 2 uºi
micã defecþiune, cu-
verturã pluºatã grena
cu 2 pt. Fotolii - 100
lei, sãpun de casã. Te-
lefon: 0770/303.445.
Vând aragaz voiaj
douã ochiuri cu bute-
lie, polizor unghiular,
(flex) D125/850W, ca-
nistre aluminiu 20 litri
noi, arzãtoare gaze
sobã D 600, alternator
12V nou, Pick-up Tes-
la cu boxe, dozã nouã
de rezervã, discuri cu
muzicã diferitã. Tele-
fon: 0251/427.583.
Vând 2 electromotoa-
re trifazate 3 KW750.
Telefon: 0251/353.295;
0767/052.639.
Vând calorifer din fon-
tã cu 5 elemenþi, 50 lei.
Telefon: 0351/416.166.

COMEMORÃRI
Intreaga familie,
prin intermediul so-
þiei, fiicei, ginerelui
ºi nepoatei, vã spu-
nem cã în 28 De-
cembrie se impli-

neºte 1 an de la-
crimi ºi dor de când
bunul ºi iubitul nos-
tru DINCULESCU
CORNELIU, nãscut
în Comuna Leu a
plecat dintre noi,
dar ne va ramane
mereu alãturi. Te
vom iubi mereu,
familia
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Primãria Comunei Cârcea organizeazã concurs pentru ocuparea a 4 func-

þii publice de execuþie vacante, pe perioadã nedeterminatã care se va desfã-
ºura în data de 28.01.2019, ora 10.00, proba scrisã

· proba interviu: Data interviului ºi ora desfãºurãrii acestuia se vor
comunica ulterior în funcþie de ora solutionãrii eventualelor contestaþii
potrivit art.60 alin.2 din HG 611/2008 pentru aprobarea normelor privind or-
ganizarea si dezvoltarea carierei funcþionarilor publici cu modficãrile ºi completã-
rile aduse prin HG 761/2017.

Condiþii generale de participare la concurs:
-candidaþii trebuie sã îndeplineascã condiþiile prevãzute de art. 54 din Legea

188/1999 privind Statutul funcþionarilor publici, republicatã cu modificãrile ºi com-
pletãrile ulterioare

Condiþii specifice de participare la concurs:
-Inspector, clasa I, grad profesional superior în cadrul Compartimentu-

lui Financiar-Contabil-cu atribuþii contabilitatea bugetarã a instituþiilor
publice

-studii universitare de licenþã absolvite cu diplomã, respectiv studii superioare
de lungã duratã, absolvite cu diploma de licenþã sau echivalentã, în domeniul:
ªtiinþe economice

-vechime în specialitatea studiilor necesare exercitarii functiei publice: 7 ani
-Inspector,clasa I, grad profesional principal în cadrul Compartimentu-

lui Financiar-Contabil-achiziþii publice
-studii universitare de licenþã absolvite cu diplomã, respectiv studii superioare

de lungã duratã, absolvite cu diplomã de licenþã sau echivalentã, în domeniul:
ªtiinþe economice sau juridice

-vechime în specialitatea studiilor necesare exercitãrii functiei publice: 5 ani
-Inspector, grad profesional principal în cadrul Compartimentului Urba-

nism ºi amenajarea teritoriului
-studii universitare de licenþã absolvite cu diplomã, respectiv studii superioare

de lungã duratã, absolvite cu diplomã de licenþã sau echivalentã, în domeniul:
arhitecturã, urbanism, inginerie civilã, ingineria instalaþiilor, inginerie geodezicã-
specializarea mãsuratori terestre ºi cadastru.

-vechime în specialitatea studiilor necesare exercitarii functiei publice: 5 ani
-Inspector, grad profesional superior în cadrul Compartimentului Urba-

nism si amenajarea teritoriului
-studii universitare de licenþã absolvite cu diplomã, respectiv studii superioare

de lungã duratã, absolvite cu diploma de licenþã sau echivalentã, în domeniul:
arhitecturã, urbanism, inginerie civilã, ingineria instalaþiilor, inginerie geodezicã-
specializarea mãsuratori terestre ºi cadastru.

-vechime în specialitatea studiilor necesare exercitãrii funcþiei publice: 7 ani
Dosarele de concurs se vor depune în termen de 20 de zile de la data publicãrii

anunþului în Monitorul Oficial al României, partea a III- a, la sediul Primãriei Câr-
cea, judeþul Dolj, str.Aeroportului, nr.45.

Condiþiile de participare ºi bibliografia pot fi consultate la sediul instituþiei ºi pe
site-ul www.primariacarcea.ro. Relaþii la telefon 0251/458.121.
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Croatul Renato Kelic a fost
transferat la Craiova acum doi ani
ºi jumãtate ºi recent ºi-a prelun-
git contractul cu Universitatea
pânã în 2021, deºi a fost dorit ºi
de echipa din oraºul sãu natal,
Cibalia Vinkovci. Kelic „E bine
cã suntem pe podium la final de
2018, dar trebuie sã ne batem
pentru titlu ºi Cupa României în
acest sezon. Mereu poþi mai mult
dacã ai ambiþie, iar Craiova me-
ritã mai mult. Am luat Cupa anul
trecut, a fost un moment spe-
cial, a fost sãrbãtoare la Craio-
va, suporterii au fost minunaþi.
Eu îmi doresc sã rãmânem toþi
la Craiova ºi sã luptãm pentru
trofee. Când am venit la Craiova
nu-mi imaginam cã o sã rãmân
pânã în 2021. De altfel, am avut
ºi acum ofertã sã mã întorc aca-
sã, dar mã simt foarte bine aici
ºi vreau sã rãmân în continuare
la Craiova” spune fundaºul de 27
de ani.

Fost internaþional de juniori ºi

SCM Craiova a transferatSCM Craiova a transferatSCM Craiova a transferatSCM Craiova a transferatSCM Craiova a transferat
douã foste campioane mondialedouã foste campioane mondialedouã foste campioane mondialedouã foste campioane mondialedouã foste campioane mondiale

Braziliencele Deonise Fachinello ºi Mariana
Costa au fost aduse în Bãnie, de la Mãgura Cisnãdie

Cu o sãptãmânã înaintea re-
luãrii sezonului, echipa de hand-
bal SCM Craiova s-a întãrit cu
douã brazilience, Deonise Fa-
chinello Caveleiro ºi Mariana
Costa, ambele de la Mãgura Cis-
nãdie, cealaltã echipã din Româ-
nia implicatã în grupele Cupei
EHF. Totuºi, cele douã jucãtoa-
re nu vin sã acopere posturile
deficitare, cele de inter stânga
ºi coordonator, lãsate libere prin
accidentãrile celor mai importan-
te handbaliste ale formaþiei din
Bãnie, Cristina Zamfir ºi Ana
Maria Þicu. Astfel, Deonise Fac-

chinello este inter dreapta, aco-
lo unde SCM Craiova le are pe
Gjorchevska ºi Vizitiu, iar Cos-
ta este extremã dreapta, post pe
care evolueazã Zeljka Nikolic.
Cele douã achiziþii au cãrþi de
vizitã remarcabile, ambele fiind
campioane mondiale cu Brazilia
în urmã cu 5 ani, ele fiind în lot
ºi la Mondialul de anul trecut,
din Germania. Veterana Deoni-
se Fachinello are 35 de ani ºi a
mai evoluat în România ºi la
CSM Bucureºti, acum 3 ani, dar
ºi la formaþii precum Hypo Vie-
na, Odense sau Nykobing, vii-

toarea adversarã a Craiovei în
Cupa EHF. Cei de la Mãgura
Cisnãdie au consimþit sã se des-
partã de cele douã jucãtoare dupã
ce acestea au întârziat o sãpãt-
mânã la pregãtire, meteahna
sportivilor din Brazilia, care-ºi
prelungesc vacanþa nepermis. În
acest sezon, Facchinello are 17
goluri, iar Costa a marcat de 32
de ori. Lotul formaþiei craiove-
ne a fost completat ºi cu o
handbalistã de viitor, Maria Va-
lentina Ion, în vârstã de 16 ani,
de la HCM Craiova. Clubul din
Bãnie a încercat pe postul de
centru aducerea danezei Lotte
Griegel, de la Debrecen, dar
negocierile nu s-au concretizat
cu un transfer. La începutul lu-

nii ianuarie, SCM Craiova reia
meciurile oficiale, atât cele din
Liga Florilor, începând totodatã

ºi partidele din grupele Cupei
EHF, primul fiind cu Nykobing,
pe 5 ianuarie, în Sala Polivalentã.

Baschet, Craiova – Cluj, ultimul meci al anului în Bãnie
Ultimul eveniment sportiv al

anului în Craiova este meciul din
Liga Naþionalã Masculinã de Bas-
chet dintre SCMU Craiova ºi U
BT Cluj Napoca, programat
sâmbãtã, de la ora 18, în Sala
Polivalentã. Înaintea ultimului
meci al anului ºi antepenultimul
al sezonului regulat, Craiova ocu-
pã locul 4, cu 19 puncte, iar Clu-
jul este pe poziþia a doua, cu 20
de puncte. Managerul echipei din
Bãnie, Marius Toma, ºi jucãtorii
Morris Curry ºi Sebastian Iones-
cu au prefaþat duelul cu ardele-
nii, spunând la unison cã este ºi
un prilej de revanºã dupã eºecul
din tur, cel mai drastic suferit de
alb-albaºtri în acest campionat.

„Clujul este poate cea mai

Venit la Universitatea Craio-
va în vara trecutã, de la Viito-
rul, Alex Cicâldãu considerã cã
anul 2018 a fost unul foarte bun
pentru el, deoarece i-a adus, pe
lângã transferul în Bãnie, califi-
carea cu naþionala de tineret la
Euro 2019, dar ºi debutul la pri-
ma reprezentativã. „Sunt con-
vins cã puteam mai mult decât
locul 3, dar este bine ºi aºa. E
bine cã suntem sãnãtoºi ºi pu-
tem face mai mult în viitor. 2018
a fost un an bun pentru Craio-
va, mai ales cã s-a câºtigat Cupa
României. Pentru mine a fost un
an foarte bun, atât la Viitorul,
apoi a urmat transferul la Cra-
iova, m-am calificat cu naþionala
de tineret la Euro 2019 ºi am
debutat ºi la naþionala mare. Sunt
ambiþios sã fac un an ºi mai bun
în 2019” spune mijlocaºul de 21
de ani. Acesta a povestit cum a
fost trecerea sa de la Viitorul la
Craiova: „Eram în cantonament
cu Viitorul ºi mi-a spus mister

bunã echipã din ligã, am avut
mari probleme cu ei în tur ºi
vrem sã dovedim cã între timp
am crescut ca echipã, ca forþã
de joc, vedem acest meci ºi ca o
revanºã dupã înfrângerea durã
de la Cluj. Cred cã ultimele douã
eºecuri au venit ºi pe fondul unei
relaxãri din partea noastrã dupã
îndeplinirea obiectivului, n-am
mai jucat la fel de bine, dar ºi
pentru cã adversarii nu ne mai
trateazã la fel ca la început, când
i-am surprins, acum ne iau mult
mai în serios, ºtiu la ce sã se aº-
tepte de la noi” a declarat ameri-
canul „Mo” Curry, coordonato-
rul Craiovei. Sebastian Ionescu
a adãugat: „Nu ne e fricã de ni-
meni, ne concentrãm pe jocul

nostru ºi vrem sã câºtigãm cele
3 meciuri rãmase pânã la Top 6.
Vrem sã demonstrãm cã a fost
un accident evoluþia de la Cluj.
Cred cã nu se aºtepta nimeni sã
jucãm aºa de bine în acest se-
zon, iar ultimele eºecuri au sur-
venit ºi dupã ce noi am intrat în
zona de confort, dupã califica-
rea în play-off”.

Toma: „Craiovenii au devenit
comozi, vin doar la meciurile

foarte importante”
Managerul Marius Toma a ex-

plicat de ce ar mai avea nevoie
echipa în acest sezon ºi a fãcut ºi
o analizã a suporterilor craioveni,
care se mai înghesuie la meciuri
decât dacã acestea reprezintã eve-

nimente, respectiv numai cele care
decid trofee sau partide internaþi-
onale. „Am depãºit aºteptãrile în
acest campionat, lumea n-a înþe-
les cum am ajuns pe primul loc la
un moment dat. Dacã ne dorim
sã rãmânem sus ne trebuie întã-
riri, ºtim de ce avem nevoie de
un strãin de valoare, depindem
însã de factorul financiar ºi de
timp. L-am adus pe Fraseniuc, el
ne va fi util, dar are nevoie de timp
pentru asimila schemele echipei.
Lumea din Craiova a devenit co-
modã ºi nu mai vine la meciuri
aºa cum o fãcea când s-a inau-
gurat Polivalenta sau chiar stadio-
nul. Spectatorii craioveni se plic-
tisesc repede, vor sã vadã ce nu
vãd în fiecare zi. Dacã echipa de

acum avea publicul din 2013 ºi
2014 spulberam Clujul ºi nu pier-
deam niciun meci acasã. Vedeþi
ºi la handbal, vin doar la meciuri-
le din cupele europene, iar în cam-
pionat, cu Cisnãdie sau cu alte
echipe, sala e aproape goalã. La
fel ºi la fotbal, mai vin peste
20.000 doar la meciurile impor-
tante. Garantez cã dacã terminãm
în primele 4 locuri ºi jucãm în cu-
pele europene, sala se va rfupe în
toamnã, vin 5.000 de oameni. ªi
noi trebuie sã încurajãm practi-
canþii baschetului sã vinã sã vadã
jucãtori precum Curry sau Gajo-
vic, iar intrarea ar trebui sã fie
gratuitã” a fost discursul condu-
cãtorului echipei de baschet a
Craiovei.

Kelic: „Derby-urile Craiova – Dinamo sunt precum
cele dintre Hajduk Split ºi Dinamo Zagreb”

tineret al Croaþiei, Renato Kelic
nu sperã la o convocare la naþio-
nala þãrii sale, vicecampioanã
mondialã, întrucât concurenþa
este una acerbã. „E greu sã ajungi
la naþionala Croaþiei, vorbim de
vicecampioana mondialã ºi de
concurenþi pe post de la Liver-
pool. Nu cã Universitatea Craio-
va nu ar fi echipã importantã, dar
la naþionala Croaþiei evolueazã
jucãtori de la Barcelona, Real
Madrid, Juventus, Liverpool”
spune Kelic, care a fost coleg la
naþionala under 21 a Croaþiei cu
jucãtori care au fost în lotul vi-
cecampioanei mondiale, precum
Kramaric, Vrsaljko, Brozovic,
Lovre Kalinic sau Rebic.

Kelic îºi petrece Sãrbãtorile
alãturi de familie, în Croaþia:
„Stau acasã cu familia în aceas-
tã perioadã. Jucãtorii români pot
pleca în vacanþã, pentru cã ei
sunt oricum acasã mereu, dar eu
vreau sã profit de vacanþã pen-
tru a sta cu familia, fiindcã în

restul anului sunt practic în strãi-
nãtate”.

Fotbalistul croat recunoaºte
cã o mare dezamãgire a fost eºe-
cul din ªtefan cel Mare cu Dina-
mo, echipã pe care ºi-o doreºte
în play-off, deoarece derby-uri-
le Craiova – Dinamo îi aduc
aminte de cele dintre Hajduk Split
ºi Dinamo Zagreb. „Nu am in-
trat aºa de montaþi cu Dinamo,
ei au avut o ambiþie mare, era una
dintre ultimele ºanse ale lor sã
prindã play-off-ul. A fost o zi sla-
bã pentru noi, dar bãieþii s-au
revanºat cu Mediaº, imediat. Mi-
aº dori ca Dinamo sã intre în
play-off ºi cred cã toatã lumea
îli doreºte sã vadã un derby Cra-
iova – Dinamo, cu stadionul plin,
la Craiova, fiindcã ºi Dinamo
este o echipã cu tradiþie, cu su-
porteri. Meciurile dintre Craiova
ºi Dinamo le-aº compara cu cele
dintre Hajduk Split ºi Dinamo
Zagreb, pentru cã ºi fanii noºtri
se aseamãnã cu cei de la Hajduk”.

Cicâldãu: „2018 a fost un an bun,
ºi pentru mine ºi pentru Craiova”

Hagi cã am o ofertã ºi dacã o
accept. Am analizat situaþia ºi
am decis sã vin la Craiova, iar
acum mã bucur cã am fãcut
aceastã alegere. Aº mai aduce
jucãtori de la Viitorul la Craio-
va, fiindcã sunt buni toþi. Cu si-
guranþã mi-aº dori sã mai lucrez
la un moment dat cu domnul
Hagi. Deocamdatã mã înþeleg
foarte bine cu domnul Mangia
ºi îi mulþumesc pentru modul
cum m-a primit la Craiova”. Ci-
câldãu nu a urmat exemplul al-
tor colegi ai sãi, care au ales va-
canþe exotice în aceastã perdioa-
dã de pauzã, ºi îºi petrece Sãr-
bãtorile în familie: „Vacanþa mi-
o petrec cu familia, este ultimul
an când vreau sã fac asta, de la
anul voi pleca ºi eu în vacanþã”.

Unul dintre modelele lui Ci-
câldãu este Lucian Sânmãrtean:
„Din fotbalul românesc l-aº co-
linda pe Lucian Sânmãrtean,
este o persoanã care-mi place,
ºi ca fotbalist l-am admirat”.
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CONDUCEREA CENTRULUI COMERCIAL OLTENIA SUCPI ªI

FRAÞII BACRIZ UREAZÃ TUTUROR SALARIAÞILOR, COMER-

CIANÞILOR, COLABORATORILOR SÃRBÃTORI FERICITE CU

MULTE REALIZÃRI, ÎMPLINIRI ªI SÃNÃTATE. „LA MULÞI ANI!”
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